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Imprezowy rozkład jazdy na lato
LATO 2021 || Jakie imprezy, koncerty i wydarzenia kulturalne odbędą się w najbliższym 
czasie w Iławie i okolicy? Sprawdzamy to dla naszych Czytelników!

26 czerwca, amfi teatr 
w Siemianach, godz. 17:00
Biesiada Szantowa (zespół Shantaż), 
wystawa starych pojazdów, koncert 
Wandy Kwietniewskiej
bilety: 10 zł

27 czerwca, godz. 19:00, 
hala sportowo-widowiskowa 
w Iławie
Koncert Anity Lipnickiej
Impreza biletowana, organizator: 
ICK

2 lipca, godz. 20:00, 
amfi teatr w Iławie
Koncert O.S.T.R./HADES
Impreza biletowana, organizator: 
ICK i Adria Art

3 lipca, Tynwałd, 
przy świetlicy
Skrzyżowanie kultur / Tynwałdzka 
Sobótka 

4 lipca, LCAS (zamek) 
w Lubawie, godz. 19:00
Koncert „Gary Moore Tribute Band” 
- Jack Moore z zespołem,

10 lipca, Siemiany, przy 
bibliotece
Stachuriada

10 lipca, LCAS (zamek) w Lu-
bawie, godz. 14:00
„Wielki Mistrz Krzyżacki a Biskupi 
Chełmińscy” - piknik historyczny, 

10-11 lipca DNI IŁAWY
organizator: ICK

10 lipca, godz. 19:00, boisko 
przy stadionie miejskim
Koncerty artystów: Kayah, Mrozu, 

Krzysztof Zalewski
wstęp wolny

11 lipca, godz. 15:00, 
amfi teatr w Iławie
animacje dziecięce, biesiada polska 
w wykonaniu artystów Śląskich Scen 
Muzycznych, koncert zespołu VOX
wstęp wolny

14 lipca, kinoteatr „Pasja”
koncert kameralny w ramach VI 
Mazurskiego Festiwalu Operowego 
BELCANTO
wstęp wolny
organizator: ICK i Fundacja AVANGART

16 lipca, godz. 21:00, 
amfi teatr w Iławie
Koncert zespołu PRO8L3M
impreza biletowana, organizator: ICK

18 lipca, amfi teatr
Święto Gęsi
wstęp wolny
organizator: Stowarzyszenie Hodow-
ców Gęsi, ICK

18 lipca, Rudzienice, 
przy świetlicy
Jarmark Ludowy 

20-21 lipca, LCAS (zamek), 
kino Pokój, Lubawa
Warsztaty muzyczne Soundela 2021

23 lipca, amfi teatr w Iławie
Koncert Tymka
impreza biletowana
organizator: ICK i Adria Art

23-24 lipca, Siemiany
XV Jubileuszowy Festiwal „Nad 
Jeziorakiem”

25 lipca, parking przy ratu-
szu, godz. 10:00
Legendy Motoryzacji 
wstęp wolny

25 lipca, amfi teatr w Iławie, 
godz. 19:00
Koncert zespołu IRA
impreza biletowana
organizator: ICK i Adria Art

28 lipca, GOK Laseczno
Twórczość Krzysztofa Kamila Baczyń-
skiego w obliczu wojny

30-31 lipca
Szanty nad Jeziorakiem - Piknik 
Żeglarski
organizator: ICK, Port Śródlądowy, 
UM Iława, starostwo powiatowe 
w Iławie

30 lipca, Port Śródlądowy
Koncert zespołu Zrefowani
wstęp wolny

30 lipca, Łazienki Miejskie 
w Lubawie, godz. 19:00
Koncert „35-lecie Farben Lehre” 
i zespołu Konkubent

31 lipca, amfi teatr w Iławie
Koncert zespołów North Cape 
i Atlantyda
wstęp wolny

1 sierpnia, Szałkowo, 
przy świetlicy
XXII Festiwal „Spotkania z Folklorem 
- Szałkowo 2021”

1 sierpnia, Łazienki Miejskie 
w Lubawie, godz. 18:00
„Psi Patrol”, spektakl i animacje dla 
dzieci

6 sierpnia, godz. 20:00, 
amfi teatr w Iławie
Koncert zespołu Kwiat Jabłoni
impreza biletowana
organizator: ICK

7-8 sierpnia, Rynek, OSiR 
w Lubawie
Retro Show II, Zlot Pojazdów Zabyt-
kowych i Klasycznych, 

7 sierpnia, starówka 
w Iławie
kino plenerowe z orkiestrą na żywo
wstęp wolny
organizator: ICK i Teatr Jaracza

8 sierpnia, LCAS (zamek) 
w Lubawie, godz. 19:00
„Na Opak” - wieczór kabaretowy

12 sierpnia, godz. 17:00, 
Galeria Jazzowa przy ratuszu 
w Iławie
Jazz na leżakach w ramach obcho-
dów 50 OJM Złota Tarka 
wstęp wolny

13-15 sierpnia, amfi teatr 
w Iławie
Koncerty galowe w ramach 50 
Międzynarodowego Festiwalu Jazzu 
Tradycyjnego Old Jazz Meeting Złota 
Tarka
imprezy biletowane
organizator ICK

+ wydarzenia towarzyszące (kon-
certy, parada, wernisaż, wystawa; 
teren miasta, kinoteatr „Pasja”, 
galeria jazzowa, statek Ilavia

14 sierpnia
Przegląd Zespołów Śpiewaczych, 
Łazienki Miejskie w Lubawie, godz. 
14:00

21 sierpnia, amfi teatr w Iławie
Koncert Pawła Domagały
impreza biletowana
organizator: ICK i Adria Art

27, 28, 29 sierpnia
Dni Lubawy

28 sierpnia, amfi teatr w Iławie
Soundlake Festival
impreza biletowana
organizator: ICK

28 sierpnia, Laseczno
Festiwal Pieśni Ekumenicznej i do-
żynki parafi alne

29 sierpnia, Wola Kamieńska, 
przy świetlicy 
„Po sąsiedzku” - festyn rodzinny 
połączony z dożynkami parafi alnymi

4 września, amfi teatr w Iławie
koncert Reprezentacyjnego Zespołu 
Artystycznego Wojska Polskiego 
wstęp wolny

4 września, Stradomno
Dożynki Gminne

10-12 września,
teren gminy Iława
Gminna Fiesta Balonowa

18 września, 
trasa jest ustalana
Rajd rowerowy „Moja Niepodle-
głość”

19 września, 
Kościół w Lasecznie
Koncert muzyki klasycznej zespołu 
Pro Musica Antiqua

2 października, skansen 
Pomezania w Kałdunach
„Jak zachować tradycje kultury 
ludowej Warmii i Mazur” - konfe-
rencja i koncert muzyki ludowej

3 października, świetlica 
w Gałdowie
„Przy kominku” - Dni Seniora 
i wystawa starej fotografi i 

10 października, świetlica 
w Tynwałdzie
„Jesienna zaduma” – Dni Seniora

17 października, 
GOK Laseczno
„Fortepian Chopina” – twórczość 
Cypriana Kamila Norwida połączona 
z twórczością muzyczną Fryderyka 
Chopina

29 października, 
GOK Laseczno
Zaduszki Muzyczne

4-5 listopada, 
GOK Laseczno
X Jubileuszowy Festiwal Pieśni 
i Piosenki Polskiej

11 listopada, GOK Laseczno
Koncert Niepodległościowy

19 listopada, GOK Laseczno
Wernisaż artystyczny

12 grudnia, GOK Laseczno
VII Charytatywny Kiermasz Bożona-
rodzeniowy

Zebrała: Edyta Kocyła-Pawłowska
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 REKLAMA Szkolny błąd na plaży - prawdziwce

INWESTYCJE || Według radnego rozpoczęcie prac naprawczych pomostu na plaży tuż przed sezonem letnim to duży 
błąd. Urzędnicy tłumaczą, że spowodowały to nowe procedury.

J est już tak ciepło, że 
mieszkańcy chętnie 
schładzają się w wodach 

Jezioraka. Nie tylko miesz-
kańcy zresztą, bo i turystów 
jest w naszym mieście coraz 
więcej. Tymczasem nie za-
kończył się jeszcze remont 
pomostu okalającego jedną 
z niewielu plaż w Iławie, czy-
li tę przy byłym Kormoranie 
(prawdziwkę).

Ten temat kolejny raz po-
ruszono na sesji rady mia-
sta w Iławie, tym razem na 
czerwcowej. Radny Dariusz 
Paczkowski wywołał ten te-
mat, mówiąc o szkolnym błę-
dzie. - To, co się tam dzieje, 
to jest dramat. Trwają prace 
budowlane, niebezpieczne, 
a po godzinach pracy plaża, 
choć jest ogrodzona, to nie-
doskonale zabezpieczona - to 
zabezpieczenie według rad-
nego jest za słabe, by ograni-

czyć wizyty na terenie plaży 
osób trzecich, które po pro-
stu chcą skorzystać z orzeź-
wiającej wody.

Radny mówił, że to szkolny 
błąd, remontować pomost na 
plaży w tak gorącym okresie. 
Gorącym w przenośni i  do-
słownie, bo rzeczywiście 
temperatury są wysokie, ale 
poza tym w  mieście są już 
turyści, a  i w  szkołach nie 
ma już zwykłych lekcji, więc 
młodzież jest kuszona przez 
fale jeziora. - Deski pomostu 
są odkryte - ostrzegał radny. 
- Wiem, że ludzie wchodząc 
tam samowolnie, łamią 
prawo. A  jednak to robią - 
grzmiał radny.

Odpowiadał mu dyrektor 
Iławskiego Centrum Spor-
tu, Turystyki i  Rekreacji, 
instytucji odpowiadającej za 
infrastrukturę miejską w za-
kresie sportu i rekreacji, czy-

li m.in. za plaże. Wojciech 
Żmudziński stwierdził, że 
sprawa jest bardziej złożona, 
niż się wydaje. Wprawdzie 
przyznał, że remont można 
było wcześniej zacząć, ale 
zmieniły się przepisy pra-
wa zamówień publicznych. 
- Procedury trwają długo, 
nie byliśmy w stanie szybko 
przygotować przetargu we-
dług tych nowych procedur, 
bo nie mam w  firmie spe-
cjalistów od tego. Dziękuję 
urzędnikom z Urzędu Mia-
sta, którzy nam pomogli - 
dodał.

- Sezon otwartych plaż za-
czyna się 26 czerwca i tę datę 
przyjmowaliśmy, zaczynając 
procedury - wyjaśniał, ma-
jąc na myśli m.in. ochronę 
ratowniczą. - Serdecznie 
w swoim imieniu chciałbym 
państwa przeprosić, będę 
czuły na podobne sytuacje 

- zaznaczył. - Jeśli uda nam 
się podpisać aneks, to może 
w  ograniczonej formie, ale 
jednak od 26 czerwca, będzie 
można się na plaży kąpać.

Istotną kwestię poruszył 
jeszcze na koniec Dariusz 
Paczkowski: - Gdy tam doj-
dzie do jakiegoś wypadku, 
ktoś wejdzie na konstruk-
cję metalową i  spadnie, 
czy to fi rma będzie odpo-
wiadać, czy inwestor, czyli 
urząd miasta?

Na to pytanie odpowiedział 
mu mecenas Maciej Dalka: - 
Jeśli inwestycja wykonywana 
jest przez fi rmę zewnętrzną 
i  zostało wykonane przeka-
zanie placu budowy, to pełna 
odpowiedzialność przecho-
dzi na wykonawcę.

Zatem to wykonawca po-
winien zabezpieczyć teren, 
żeby mieszkańcy i turyści na 
niego nie wchodzili.  eka

659 osób napisało petycję w sprawie ul. Kajki i Sikorskiego
INWESTYCJE || Mieszkańcy chcą, by tereny przy ulicach: Kajki i Sikorskiego, były nadal terenami zielonymi. Tymczasem urzędnicy planują 
tam stworzyć budynek zakwaterowania turystycznego.

M
iasto przystąpiło 
do sporządzenia 
M i e j s c o w e g o 
Planu Zagospo-
darowania Prze-

strzennego dla fragmentu 
Iławy. Chodzi o  działki nr 
2-674/1 i 2-674/2 w obrębie 
geodezyjnym nr 2, przy ul. 
Kajki / Sikorskiego. 

Z planami miasta, że ma 
tam powstać „budynek za-
kwaterowania turystycz-
nego”, a  w rzeczywistości 
- zabudowa wielorodzinna 
z usługami, nie zgadzają się 
mieszkańcy m.in. pobliskie-
go osiedla domków jedno-
rodzinnych. W  tej sprawie 
napisali wielostronicową (z 
załącznikami) petycję, zebra-
li 659 podpisów i 1 czerwca 
złożyli ją w  ratuszu. Na 
czerwcowej sesji rady mia-
sta petycja trafi ła do rozpa-
trzenia przez komisję skarg, 
wniosków i petycji.

Piszą, że dziwi ich brak re-
akcji radnych, którzy przez 
mieszkańców tego osiedla 
zostali wybrani. „Czy nie 

interesy mieszkańców – wy-
borców powinny być dla 
nich najważniejsze?” – pyta-
ją w petycji, dodając: „Może 
jednak ważniejsze są dla nich 
interesy deweloperów lub 
inwestorów?”. Wnoszą, że 
nowy plan zagospodarowa-
nia stworzony jest ze szkodą 
dla zieleni, dziedzictwa kul-
turalnego i  z naruszeniem 
interesów osób trzecich.

Planowa inwestycja, jak 
podkreślają autorzy petycji, 
zaingeruje znacząco w  po-
bliski Park Krajobrazowy 
Pojezierza Iławskiego, za-
równo na etapie budowy, jak 
i  później, gdy będzie miała 
negatywny wpływ na cały 
ekosystem. Na terenie tych 
działek były też prowadzone 
wykopaliska archeologiczne, 
przypominają autorzy pety-
cji. W tym miejscu znajduje 
się osada wczesnośrednio-
wieczna oraz cmentarzysko 
późnośredniowieczne. Jak 
w ten sposób - przez niszcze-
nie przyrody i dziedzictwa - 
włodarze chcą przyciągnąć 

turystów? - pytają podpisa-
ni pod petycją mieszkańcy. 
Wśród nich są 123 działkow-
cy, a ogółem podpisało się aż 
659 osób. 

W 2003 r. Iława uzyskała 
prawo korzystania ze zna-
ku Zielone Płuca Polski. 
Tymczasem Iława, jak czy-

tamy w  petycji, zmienia się 
w smutne, zeszpecone beto-
nowymi potworkami miasto. 
Autorzy wskazują na złą poli-
tykę przestrzenną w naszym 
mieście. 

„Włodarze naszego miasta 
od dawna prowadzą agre-
sywną politykę inwesty-
cyjną, ukierunkowaną na 
korzyści deweloperów, a nie 
na podnoszenie poziomu 
życia swoich mieszkańców” 
- to dosłowny cytat z  pis-
ma. Chodzi m.in. o  dobro 
działkowców, plażowiczów, 
dzieci uczęszczających do 
okolicznego przedszkola. 
Lokalizacja takiego obiek-
tu w tym miejscu podniesie 
znacząco wskaźniki hałasu 
i  zanieczyszczeń, wnoszą 
autorzy, prosząc o nie wyra-
żanie zgody na budowę tak 
dużych obiektów na tak ma-
łym obszarze. Nadużyciem 
nazwano budowę budynku 
wielorodzinnego z usługami 
i  nazwanie go budynkiem 
zakwaterowania turystycz-
nego. 

Mieszkańcy podpisani pod 
petycją oczekują zawiesze-
nia procedury sporządzania 
projektu Miejscowego Pla-
nu Zagospodarowania Prze-
strzennego. Proszą o zmianę 
zapisów planu zagospoda-
rowania, zaproponowanie 
obecnym właścicielom za-
miany tych działek na inne 
lub odkupienie tych działek 

przez miasto i urządzenie tu 
terenów rekreacyjnych dla 
mieszkańców i turystów. Te-
raz komisja skarg, wniosków 
i  petycji, kierowana przez 
radnego Dariusza Rozbor-
skiego, zdecyduje, co dalej. 

Do tematu zatem wrócimy 
m.in. na naszych interneto-
wych łamach: www.ilawa.
wm.pl Edyta Kocyła-Pawłowska

Dzięki czytelniczce (również podpisanej pod petycją) do-
tarliśmy do projektu wykonanego przez Atelier Hoff manObie działki znajdują się 

w bliskiej odległości od 
Jezioraka
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Xtremalna Iława vol. 3 — zapisz się na warsztaty jazdy na deskorolce, bmx-ie, hulajnodze
POD NASZYM PATRONATEM || Stowarzyszenie Sportów Xtremalnych SSX już po raz trzeci, w kooperacji z urzędem miasta, organizuje cykl bezpłatnych warsztatów.

Warsztaty te są orga-
nizowane z  myślą 
o adeptach i miłośni-

kach jazdy m.in. na deskorol-
kach, hulajnogach, rowerach 
bmx i mtb, ale nie tylko.

— Xtremalna Iława vol. 3 
to kolejny już cykl darmo-
wych warsztatów na cieka-
wych obiektach sportowych 
w mieście Iława — tłumaczy 
Hubert Rólkiewicz ze Stowa-
rzyszenia Sportów Xtremal-
nych SSX. W  poprzednim 
roku warsztaty cieszyły się 
dużą popularnością, zwłasz-
cza wśród dzieci i młodzieży. 
— W zajęciach brało średnio 
udział około 30 osób, a pod-
czas zakończenia warsztatów, 
na którym nie zabrakło na-
wet pokazu tańca z ogniami, 

było około stu uczestników 
— wspomina Rólkiewicz.

Tegoroczna Xtremalna Iła-
wa rozpocznie się w  sobotę 
26 czerwca, „rozkład jazdy” 
z terminami zajęć podajemy 
poniżej. —  Mamy w  Iławie 
fajny single track, znajdują-
cy się w  Lasku Miejskim za 
stadionem. W  tym miejscu 
także odbędą się warsztaty, 
w tym przypadku oczywiście 
mówimy o zajęciach rowero-
wych — tłumaczy organizator 
cyklu. — Na każde warsztaty 
przygotowaliśmy dodatkowe 
atrakcje, o których będziemy 
na bieżąco informować w na-
szych mediach społecznoś-
ciowych na facebooku, także 
śledźcie nas na fb Stowarzy-
szenie Sportów Xtremalnych 

SSX. Wstęp na warsztaty jest 
wolny, Xtremalna Iława vol. 3 
fi nansowana jest ze środków 
miejskich — dodaje Hubert. 
Zapisy na warsztaty każdora-
zowo odbywają się tuż przed 
rozpoczęciem zajęć.

Z kim i gdzie się widzimy?
W tym roku organizatorzy 

przygotowali dla Was:
— sobota 26.06.2021: Olim-

pijska Szkółka bmx by SSX + 
hulajnoga wyczynowa w Ska-
teparku przy lodowisku (ul. 
Biskupska). Start: 16:00

— sobota 3.07.2021: Rowe-
rowe Warsztaty na iławskim 
Single Tracku (Lasek miej-
ski). Start: 16:00

— sobota 10.07.2021: War-
sztaty mtb/bmx + deskorolka 

w Skateparku. Start: 16:00
— niedziela 25.07.2021: 

Warsztaty z  techniki jazdy 
na... WSZYSTKIM! Pump-
track Iława (ul. Kopernika). 
Start: 16:00

— sobota 4.09.2021: Xtre-
malne zakończenie wakacji 
w Young Spot Iława, a w nim:

>> Warsztaty Hulajnoga wy-
czynowa, start 17:00

>> Warsztaty kalisteniki 
z trenerem personalnym Mi-
kołajem Musińskim, start: 
17:00

Pokaz tańca z ogniem, war-
sztaty chodzenia po linie (sla-
ckline), warsztaty nunczako, 
które poprowadzi uczestnik 
programu tv „Mam talent”, 
Adrian Grabski

zicoJazda na bmx-ie przy szkole podstawowej nr 1 w Iławie
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Zostań Dziewczyną Lata 2021
NASZA AKCJA || Nieważne, jaki masz kolor włosów, i czy w ogóle je masz! Czy jesteś panną, czy mężatką, mamą lub nie. Jeśli czujesz się 
dziewczyną i chcesz wziąć udział w naszej zabawie - zapraszamy! Wygra ta dziewczyna, która uzyska najwięcej głosów Czytelników.

N
asza akcja trwa od 
7 czerwca do 25 
sierpnia. Zgłoszenia 
przyjmujemy do 20 
sierpnia do godz. 10. 

Zgłoszeń w  przypadku kan-
dydatek z powiatu iławskiego 
należy dokonywać na adres 
e-mailowy: ilawa@gazetaol-
sztynska.pl.

W zabawie mogą brać 
udział wszystkie pełno-
letnie dziewczyny z nasze-
go regionu.

Będziemy publikować na-
desłane zdjęcia, a uczestnicy 
zabawy będą mogli głosować 
(można oddać dowolną licz-
bę głosów) za pomocą SMS 
(koszt 2,46 zł brutto). Głoso-
wanie rozpocznie się z chwilą 
otrzymania pierwszych zgło-
szeń i potrwa do 25 sierpnia 
do godz. 23.59.

JAK GŁOSOWAĆ?
Wystarczy wysłać SMS-a 

z  telefonu komórkowego na 
numer 7248, a w treści wpi-
sać numer kandydata, który 
podajemy poniżej.

Jedną z  naszych pierw-
szych kandydatek jest Ka-
rolina Rykaczewska, prawie 
32-letnia iławianka. Urodzi-
ła się w Ostródzie, mieszkała 

w Gdańsku, a 7 lat temu na 
swoją „małą ojczyznę” wy-
brała nasze okolice. Jest żoną 
i mamą, nie pracuje, bo zaj-
muje się dzieckiem. 

Jak mówi, interesuje się 
muzyką i  tańcem. Słucha 
każdego rodzaju muzyki, 
byle się nadawał do potań-
czenia. Lubi podróżować, 
ale raczej po Polsce. Dla 
pani Karoliny tego typu 
plebiscyt to nie pierwszy-
zna. Kiedy mieszkała w po-
bliżu Lubawy, brała udział 
w  takim konkursie Głosu 
Lubawskiego. 

Aby zagłosować na Karolinę 
Rykaczewską, należy wysłać 
sms o treści GI.DZL.3 na nu-
mer 7248. 

Magdalena Nowicka na co 
dzień pracuje w butiku. Bar-
dzo lubi pozować do zdjęć.

Z racji wykonywanego za-
wodu Magdalena interesu-
je się modą. Jej „konik” to 
zwierzęta. Najbardziej lubi 
psy, sama ma dwa yorki. To 
pierwszy konkurs, w którym 
startuje, dlatego zapraszamy 
do głosowania.

Aby zagłosować na Magda-
lenę Nowicką, należy wysłać 
sms o treści GI.DZL.2 na nu-
mer 7248.

Oliwia Olszewska kocha 
podróżować i  poznawać 
nowe kultury. Interesuje się 
również muzyką i śpiewa od 
najmłodszych lat. A  jej naj-
nowszym marzeniem, a raczej 
– planem – jest zostanie poli-
cjantką. Wybiera się bowiem 
do szkoły policyjnej. Trzy-
mamy kciuki! A  tymczasem 
zapraszamy do głosowania 
na Oliwię Olszewską z Iławy 
w naszym plebiscycie Dziew-
czyna Lata 2021 r. 

Aby na nią zagłosować, 
należy wysłać smsa o  treści 
GI.DZL.1 na numer 7248.

JAK SIĘ ZGŁOSIĆ?
Zgłoszenie do udziału w za-

bawie powinno zawierać: 
zgodę kandydatki na wyko-
rzystanie przez organizatora 
jej wizerunku na potrzeby 
plebiscytu oraz akceptację 
postanowień regulaminu, tj.:

— treść: „Mam ukończone 
18 lat i  wyrażam zgodę na 

publikację wizerunku i  ak-
ceptuję postanowienia regu-
laminu”

— dane kandydatki: imię, 
nazwisko, adres, datę uro-
dzenia, numer telefonu do 
kontaktu i fotografi ę.

W temacie e-maila wpisuj-
cie: Dziewczyna lata 2021.

Regulamin do wglądu w sie-
dzibie redakcji oraz na porta-
lu ilawa.wm.pl.

Zwyciężczyni rankingu re-
gionalnego trafi  na okładkę 
„Gazety Olsztyńskiej”, powia-
towych — na pierwsze strony 
naszych lokalnych gazet, 
w naszym przypadku jest to 
„Gazeta Iławska” i „Głos Lu-
bawski”.

Laureatki naszego plebiscy-
tu otrzymają m.in. bezpłatne 
prenumeraty elektroniczne-
go wydania „Gazety Olsztyń-
skiej”. Redakcja Gazety Iławskiej

Karolina Rykaczewska: sms o treści 
GI.DZL.3 na numer 7248

Magdalena Nowicka: sms o treści 
GI.DZL.2 na numer 7248

Oliwia Olszewska: sms o treści 
GI.DZL.1 na numer 7248
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Nie mogą się rozstać z muzyką
KULTURA || Ani z muzyką, ani ze sobą nawzajem nie mogą się rozstać absolwenci Młodzieżowej Orkiestry Dętej i przyjaciele. Choć w orkiestrze 
już dawno nie grają, to spotykają się regularnie, by występować przed iławską publicznością.

M
łodzieżowa Orkie-
stra Dęta z Iławy 
przez wiele lat 
była wizytówką 
naszego miasta. 

Nietrudno zrozumieć więc, 
że zżycie i sentyment do tam-
tych czasów są nadal w oso-
bach związanych z orkiestrą 
wielkie. To już kolejny raz, 
kiedy jej absolwenci i przyja-
ciele zebrali się, by wystąpić 
przed iławską publicznością. 
Zagrano utwory i nowe, i sta-
re, pamiętane z wykonań pod 
batutą Bogdana Olkowskiego.

Tamburmajorką, czyli osobą 
wykonującą układ taneczny 
z  buławą (a zazwyczaj ma-
szerującą przed orkiestrą) 
byłą tym razem Monika Ula-
towska.

Nie zabrakło wspomnień 
zmarłego blisko trzy lata temu 
kapelmistrza Bogdana Olkow-
skiego. Pozostając w klimacie 

wspomnień, orkiestranci za-
grali utwór Memory, wykony-
wany pierwotnie przez Barbrę 
Streisand. Koncertowi przy-
słuchiwała się wdowa po śp. 
Kapelmistrzu.

Koncert na chwilę przerwał 
kapuśniaczek, który szybko 
przerodził się w  długotrwa-
jącą ulewę. Muzycy i publicz-
ność błyskawicznie schowali 
się pod gościnnym dachem 
pobliskiej Galerii Jeziorak. 
I tam kontynuowano jeszcze 
przez prawie godzinę, dołą-
czając do tego taniec w  wy-
konaniu Zosi Dembińskiej.

Całością dyrygował absol-
went orkiestry, niezwykle 
charyzmatyczny na scenie, 
Sebastian Ewertowski. Zresz-
tą i pozostali wykonawcy jak 
zwykle dali z siebie wszystko.

Więcej, w  tym nagrania 
z koncertu - na naszej stronie 
www.ilawa.wm.pl eka
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Całością dyrygował absolwent orkiestry, niezwykle charyzmatyczny na scenie, Sebastian Ewertowski
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Złote i Diamentowe Gody — te pary obchodzą    

W 
iławskim kino-
teatrze miała 
w  czwartek (10 
czerwca) miej-
sce bardzo miła 

uroczystość —  pary z  Iławy, 
obchodzące 50- i  60-lecie 
małżeństwa, zostały uhono-
rowane medalami i kwiatami 
przez władze miasta, z burmi-
strzem Dawidem Kopaczew-
skim na czele.

Od razu wyjaśniamy pew-
ną kwestię: są to małżeń-

stwa, które okrągły jubileusz 
swojego pożycia obchodziły 
w 2020 roku, jednak wówczas 
— z powodu pandemicznych 
obostrzeń — nie było możli-
wości zorganizowania uro-
czystości w  takim wymiarze 
i przy udziale tylu osób. Kil-

ka miesięcy temu, w Urzędzie 
Stanu Cywilnego w iławskim 
ratuszu, doszło do pierwszej 
części uhonorowania par 
obchodzących Złote i  Dia-
mentowe Gody. 10 czerwca, 
już w  amfi teatrze, nastąpiła 
kontynuacja.  

— Z racji obostrzeń wynikają-
cych z pandemii część par, zgod-
nie z życzeniem została uhono-
rowana indywidualnie w 2020 
roku. Pozostali postanowili cze-
kać, aż udział w ofi cjalnej uro-
czystości będzie możliwy — in-
formuje urząd miasta w Iławie. 

A z  tymi kontuzjami i bra-
kiem butów wcale nie prze-
sadzamy. Dwie iławianki 
—  z  uśmiechem na ustach 
— stwierdziły, że nawet mimo 
kontuzji nogi (pierwszy przy-
padek) oraz faktu braku bu-
tów na nogach (drugi przypa-

dek, przyczyn takiego stanu 
rzeczy nie znamy...) koniecz-
nie wraz ze swoimi mężami 
chciały uczestniczyć w wyda-
rzeniu, które rozpoczęło się 
w samo południe w kinotea-
trze. Poniżej publikujemy li-
stę małżeństw obchodzących 
Złote i  Diamentowe Gody, 
a także ich zdjęcia. 

Mateusz Partyga

PARY OBCHODZĄCE ZŁOTE GODY 
Aker Teresa i Stanisław
Balińscy Krystyna i Henryk
Bejger Halina i Jan
Bojko Urszula i Edward
Chylińscy Janina i Ryszard 
Grzelka Janina i Ireneusz
Grzybowscy Halina i Adam
Jaskólscy Marta i Stanisław
Kozłowscy Krystyna i Mirosław
Kruszewscy Teresa i Adam
Marzec Zdzisława i Adam
Radzanowscy Stanisława i Ryszard
Śliwińscy Kazimiera i Bolesław
Wasiak Janina i Eugeniusz 
Wiśniewscy Zofi a i Bolesław 
Wojnowscy Teresa i Stanisław
Zaborowscy Anna i Henryk
Zybert Danuta i Jan 

PARA OBCHODZĄCA 
DIAMENTOWE GODY 
Ochendowscy Jadwiga i Marian 

NAWET BEZ BUTÓW, 
NAWET Z KONTUZJĄ 
NOGI (TAK, TAK 
— TAKIE SĄ FAKTY)... 
MAŁŻEŃSTWA 
Z IŁAWY OBCHODZĄCE 
PIĘĆDZIESIĘCIO- 
I SZEŚĆDZIESIĘCIOLECIE 
POŻYCIA KONIECZNIE 
CHCIAŁY UCZESTNICZYĆ 
W UROCZYSTOŚCI 
ZORGANIZOWANEJ 
PRZEZ WŁADZE IŁAWY.
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Burmistrz Iławy Dawid Kopaczewski tu akurat uhonorowuje Janinę i Ireneusza Grzelków, małżeństwo obchodzące 50-lecie pożycia

Aker Teresa i Stanisław Balińscy Krystyna i Henryk Bejger Halina i Jan

Zaborowscy Anna i Henryk Zybert Danuta i Jan Ochendowscy Jadwiga i Marian (60 lat małżeństwa)
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  50- i 60-lecie małżeństwa!

Bojko Urszula i Edward Chylińscy Janina i Ryszard Grzelka Janina i Ireneusz

Grzybowscy Halina i Adam Jaskólscy Marta i Stanisław Kozłowscy Krystyna i Mirosław

Wasiak Janina i Eugeniusz Wiśniewska Zofi a Wojnowscy Teresa i Stanisław

Kruszewscy Teresa i Adam Radzanowscy Stanisława i Ryszard Śliwińscy Kazimiera i Bolesław
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             Zakończenie roku szkolnego w Szkole   

Panie Grzegorzu, zakończenie 
roku już się odbyło, tym ra-
zem na świeżym powietrzu. 
Ilu kursantów zakończyło 
naukę w minionym roku 
szkolnym?
Przyznam, że trochę zary-

zykowaliśmy z pomysłem na 
uroczyste zakończenie na 
świeżym powietrzu, bo gdy 
on powstawał nie byliśmy 
pewni pogody, ale mieliśmy 
szczęście – pogoda dopisała, 
a wiele osób mówiło mi, że to 
było najlepsze zakończenie, 
na którym byli. Klimat iław-
skich atrakcji turystycznych, 
jak ratusz, kino czy fosa zro-
bił swoje i  wszyscy czuli się 
wyśmienicie. Odpowiadając 
na drugą część pytania, to 
był rekordowy rok w  naszej 
szkole, gdyż wydaliśmy 221 
certyfi katów dla osób prywat-
nych, nie wliczając w to fi rm, 
które z  nami współpracują. 
W sumie będzie to ok. 300. 
Tak, jak to mówiłem podczas 
podsumowania –  brawo dla 
wszystkich z Państwa, którzy 
byli z nami w tym roku i chcie-
li rozwijać swoje sprawno-
ści językowe.

Czy to był bardzo nietypowy 
rok szkolny w Szkole Języ-
ków Obcych Gregor? Jak pan 
podsumuje ten okres? Jak 
rozwinęła się szkoła?
Ten rok był dla naszej szko-

ły bardzo nietypowy. Myślę, 
że nie tylko dla nas, ale dla 
wielu przedsiębiorstw ze 
względu na sytuację panują-
cą na całym świecie. Jednak 
naszym kursantom pandemia 
niestraszna i z chęcią korzy-
stali z oferty płynącej z naszej 
szkoły. W tym roku mieliśmy 
wielu maturzystów, ósmokla-
sistów oraz kilka grup przygo-
towujących się do egzaminów 
międzynarodowych na pozio-
mie B2 oraz C1. Oprócz tego 
ogromna ilość osób uczęsz-
czała na kursy językowe, na 
których dominuje nauka 
i rozwój sprawności mówienia 
w  języku obcym – tak dzieci 

i młodzież, jak i osoby doro-
słe. Ilość chętnych sprawiła, 
że szkoła Gregor rozpoczęła 
współpracę z kolejnymi lek-
torami. Następnym krokiem 
w rozwoju szkoły było otwar-
cie nowego punktu w Nowym 
Mieście Lubawskim. 

Początki rozwoju nowego 
punktu nigdy nie są łatwe, 
ale, mimo wszystko, jestem 
przekonany, że to była do-
skonała decyzja, gdyż ten 
pomysł został odebrany przez 
mieszkańców Nowego Miasta 

bardzo pozytywnie, o  czym 
świadczą grupy osób, które 
ukończyły kurs i  otrzymały 
certyfi kat. 

Oprócz tego, postanowili-
śmy rozwijać się jako szkoła 
w internecie – nie tylko prze-
kazujemy wszelkie informacje 
na naszym profi lu na Facebo-
oku, ale również od niedawna 
żywo prowadzimy konto na 
Instagramie, a od roku kanał 
na YouTube, gdzie w  różny 
sposób przekazujemy wiedzę 
na różne tematy językowe.

Komu chciałby pan szczegól-
nie podziękować za współ-
pracę?
Na początku chciałbym 

podziękować moim rodzi-
com – Hannie i Mirosławowi 
Olszewskim, dzięki którym 
szkoła Gregor funkcjonuje we 
właściwy sposób i dzięki któ-
rym mogę liczyć na wsparcie 
i pomoc podczas całego roku 
szkolnego. Dzięki nim wrę-
czenie certyfikatów podczas 
zakończenia mogło odbyć 
się bardzo sprawnie. Dzięku-

ję „moim” lektorom, którzy 
z  ogromną pasją podchodzą 
do swojej pracy i którzy chcą 
nią zarażać innych. Niektórzy 
z  nich realizują się również 
dzięki swoim zainteresowa-
niom na łamach sieci społecz-
nościowych, za co im również 
oddzielnie dziękuję. Ślę po-
dziękowania pracownikom 
Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Iławie na czele z Panią dyrek-
tor Kingą Groszkowską. Jako 
szkoła jestem z  niektórymi 
z nich związany już od ponad 

10 lat i również zawsze mogę 
liczyć na współpracę. W szcze-
gólności chciałbym podzięko-
wać Panu Krzysztofowi Roma-
nowskiemu, dzięki któremu 
uroczystość zakończenia roku 
mogło się odbyć bez żadnych 
problemów natury technicznej. 
Dziękuję również Panu Pawło-
wi Kaczmarskiemu –  osobie, 
która namówiła mnie na pro-
wadzenie kanału na YouTube, 
a w tej chwili mogę na niego li-
czyć jeśli chodzi o różne projek-
ty natury promocyjnej i marke-

16 CZERWCA IŁAWSKA 
SZKOŁA JĘZYKOWA 
GREGOR UROCZYŚCIE 
ZAKOŃCZYŁA 
ROK SZKOLNY. 
ROZMAWIAMY 
Z DYREKTOREM 
SZKOŁY GRZEGORZEM 
OLSZEWSKIM.
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  Językowej GREGOR

tingowej. Wszystkie projekty 
grafi czne, promocyjne, bane-
ry i  nie tylko to dzieła Pana 
Pawła, za które mu ogromnie 
dziękuję. Dziękuję Pani Marcie 
Górnej, dyrektor Terapeutycz-
nego Punktu Przedszkolnego 
Concilio w Iławie, w którym to 
kolejny już rok mogła odbywać 
się część zajęć w naszej szkole, 

a ja dzięki naszej wieloletniej 
znajomości mogę liczyć na 
radę i wsparcie. Dziękuję Pani 
Krystynie Zatorskiej za użycze-
nie swojego lokalu w Nowym 
Mieście Lubawskim. Dziękuję 
Państwu Magdalenie i Karolo-
wi Koszczka, za umożliwienie 
ochłodzenia naszych kursan-
tów za pomocą porcji lodów 

Kroczek. Dziękuję Pani Pau-
linie Kasprzyckiej oraz Panu 
Krzysztofowi Chwałek– 
przedstawicielom iławskich 
mediów za upowszechnienie 
naszej imprezy z  okazji za-
kończenia roku szkolnego. 
Wreszcie dziękuję bardzo 
wszystkim kursantom i  ich 
rodzinom za zaufanie, jakim 

obdarzyli szkołę językową 
Gregor. Żywię nadzieję, że 
sprostaliśmy Państwa wyma-
ganiom i  będziecie Państwo 
chcieli kontynuować naukę na 
naszych kursach w przyszłym 
roku szkolnym.

Cała treść wywiadu i galeria 
zdjęć na ilawa.wm.pl 

Życzenia spokojnych wakacji 
dla kursantów, zaproszenie 
do zapisów na rok 2021/22

Na koniec, w imieniu swoim 
i pracowników szkoły językowej 
Gregor życzę Państwu bezpiecznych 
wakacji. Abyście mogli Państwo 
odpocząć – najlepiej wykorzystu-
jąc swoje umiejętności językowe. 

Tych z Państwa, którzy chcieliby 
spędzić część wakacji z naszą szkołą, 
zapraszam na kursy wakacyjne 
(więcej informacji na www.gregor.
edu.pl). Oprócz tego, zapraszam do 
zapisów na kolejny już jedenasty 
cykl kursów językowych w roku 
szkolnym 2021/22. Zapisów można 
dokonywać na stronie www.gregor.
edu.pl/zapisy
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społeczeństwo

Burmistrz Kopaczewski otrzymał absolutorium
IŁAWA || Radni miejscy w większości głosowali za absolutorium dla burmistrza Iławy Dawida Kopaczewskiego. Zanim do tego jednak doszło, zgromadzeni 
przyjrzeli się raportowi o stanie gminy w 2020 r., wysłuchali opinii dwóch mieszkańców o raporcie, a także udzielili burmistrzowi wotum zaufania.

D
waj radni byli nie-
obecni (Edward Boj-
ko i Ryszard Foryś), 
jeden z  obecnych 
się wstrzymał (Piotr 

Rykaczewski), a jeden zagło-
sował przeciw absolutorium 
(Andrzej Rykaczewski) dla 
burmistrza Iławy Dawida Ko-
paczewskiego.

Zanim do tego jednak 
doszło, radni przyjrzeli się 
raportowi o  stanie gminy 
w 2020 r., wysłuchali opinii 
dwóch mieszkańców o  ra-
porcie, a także udzielili bur-
mistrzowi wotum zaufania.

Raport o stanie gminy 
/ miasta to obowiązek 
nałożony na urzędy trzy 
lata temu. Co roku tego 
typu dokument Urząd 
Miasta w Iławie musi 
więc tworzyć, zawierając 
w nim informacje 
z różnych dziedzin. 

Radni miejscy raport przyj-
mują - lub nie - uchwałą. Na 
sesji rady miasta 21 czerwca 
radni wysłuchali najpierw 
dwóch mieszkańców w czasie 
dyskusji o raporcie. Pierwszy 
wystąpił Łukasz Tulwiński. 
Mówił, że raport jest schlud-
nie napisany: - Szukałem 
haków typu metody kopiuj-
-wklej, nie znalazłem. Jednak 
raport tworzył ktoś, to tworzy 
paski do TVP (...) - mówił, że 
mieszkanie w Iławie zostało 
przedstawione wspaniale. - 
Niedługo się okaże, że Niem-
cy przyjadą do Iławy zbierać 
szparagi - mówił. Miał wie-
le pytań.

Mówił, że z opieki wytchnie-
niowej w 2020 r. skorzystało 
zaledwie 40 osób, gdyż taka 
możliwość pojawiła się do-
piero we wrześniu. Zapytał, 
czy w Iławie mieszkają osoby 
w kryzysie bezdomności, gdyż 
w raporcie nie ma takich da-
nych, i czy istnieje u nas pro-
gram wychodzenia z bezdom-
ności. Wspomniał o  rynku 
pracy i o tym, że przyjezdni 
zabierają pracę mieszkań-
com, a  ci mogą co najwyżej 
kupić sobie bilet do innego 
miasta. Wspomniał, że spory 
procent wśród bezrobotnych 
stanowią kobiety, więc „femi-

nistki, zamiast organizować 
manifestacje poparcia dla 
tęczowych przestępców, po-
winny się zająć bezrobociem 
wśród pań”. Za te słowa upo-
mniał go przewodniczący 
rady Michał Młotek.

Tulwiński narzekał także na 
współpracę Iławy z miastami 
partnerskimi. - Jaki wpływ 
na lokalną gospodarkę miała 
ta współpraca? - pytał.

Drugi w  kolejności wystą-
pił Piotr Baran: - Czy mia-
sto dysponuje analizą ruchu 
drogowego? (...) a  jest ona 
potrzebna w  perspektywie 
długoterminowej miasta, 
w związku z procentem wzra-
stającym zmotoryzowanych 
mieszkańców. Na podstawie 
analizy kalibruje się model 
ruchu dla miasta. (...) samo 
uaktualnienie rozkładu jaz-
dy i puszczenie dwóch elek-
tryków (autobusów - przypis 
redakcji) przez miasto to za 
mało. Młodzi i  dynamiczni 
ludzie będą wybierać auto. 

Odniósł się do budowy od-
cinka iławskiego drogi S5, 
mówiąc m.in. o węźle, który 
na tę chwilę ma się znaleźć 
koło Franciszkowa, czyli zde-
cydowanie za daleko.

Pytał też o metody napra-
wiania na głównych drogach 
Iławy, a  także o  to, którą 
miejską szkołę zlikwidujemy, 
z powodu budowy szkoły na 
osiedlu Piastowskim.

Następnie głos oddano 
radnym. Ewa Jackowska 
pytała o wykonywane doku-
mentacje, m.in. o kosztującą 
185 tysięcy zł dokumentację 
na remont ratusza i nic poza 
tym, a  budynek ratusza się 
sypie. Podobnie z dokumen-
tacją na budowę szkoły, na 
którą miasto wydało 60 ty-
sięcy zł. - Niepokojące, że 
z  taką łatwością wyrzucamy 
publiczne pieniądze - mówi-
ła Jackowska.

Burmistrz i jego pracownicy 
udzielali odpowiedzi.

Co do opieki wytchnienio-
wej, w  ubiegłym roku nie 
było wielu chętnych. - Nasze 
działania są uwarunkowane 
podpisaniem umowy z Urzę-
dem Wojewódzkim - wyjaś-
niał burmistrz. - W tym roku 
środków jest na tyle dużo, że 
przetarg był konieczny - do-
dał. W temacie bezdomności 
burmistrz przypomniał, że do 
2 grudnia miasto ma dostać 

kompleksową projekt budo-
wy schroniska z  noclegow-
nią i  ogrzewalnią. Wówczas 
będziemy myśleć o środkach.

Co do przyjezdnych, pracu-
jących w Iławie, Kopaczewski 
stwierdził: 

- Uważam, że to 
szansa dla rynku pracy. 
Mamy taki model 
społeczeństwa, które 
się starzeje (...). Osoby 
z zewnątrz wypełniają 
lukę. (...) mamy kolejny 
rok z rzędu najniższe 
bezrobocie zaraz po 
Olsztynie, więc jesteśmy 
przodownikami pracy - 
dodał. 

- Problemem jest niska pła-
ca, nadal jesteśmy w ogonie 
województwa, zajmując 3 
czy 4 miejsce od końca pod 
względem wysokości płac - 
zauważył.

W kwestii współpracy 
z miastami partnerskimi wy-
powiedziała się Beata Furma-
nek, kierowniczka wydziału 
komunikacji społecznej, 
mówiąc m.in.: - Niektórych 
barier nie przekroczymy, bo 

różnimy się pod względem 
systemu prawnego - dodała 
jednak, że z Gargżdaj współ-
praca będzie bliższa pod 
względem żeglarskim. - To 
była wspólna decyzja miast 
partnerskich, że w tym trud-
nym okresie skupimy się na 
naszych mieszkańcach - za-
uważyła. A radna Jackowska 
dodała, że chce uspokoić 
Tulwińskiego: - To nie tak, że 
radni sobie robią wycieczki. 
Miałam takie samo zdanie, 
dopóki nie poczułam tego 
na własnej skórze - dodała, 
że najlepiej pojechać, zapo-
znać się z rozwiązaniami sto-
sowanymi w innych miastach 
i wdrożyć je u siebie.

- Nie będziemy likwidować 
żadnej szkoły, tylko prze-
nosić część uczniów - na 
wątpliwości Piotra Barana 
odpowiedział burmistrz. - 
Zastanawialiśmy się z  pre-
zesem ZKM, co z tym zrobić 
- mówił o analizie natężenia 
ruchu drogowego. - Czekamy 
na to, jak zostanie poprowa-
dzona S5. Wstępną analizę 
zrobiliśmy w ubiegłym roku, 
była to analiza transportu 
publicznego. Temat nie jest 
zapomniany - zapewnił Ko-
paczewski. Co do metody na-
prawy nawierzchni, mówił, że 
obecna funkcjonuje od wie-
lu, wielu lat. Należy podjąć 

decyzję, czy wybrać metodę 
droższą i  wtedy mniej dróg 
wyremontować, czy więcej, 
ale taniej.

Burmistrz odpowiedział też 
na pytanie o tworzenie doku-
mentacji: - Ryzyko to wpisa-
ne jest w drogę samorządową, 
że dokumentacja czekająca 
w  szafie może nie uzyskać 
dofi nansowania. Terminy na 
składanie wniosków są krót-
kie, ta dokumentacja musi 
być gotowa szybciej. 

Teraz już przygotowujemy 
dokumenty na nową 
perspektywę unijną - 
zapowiedział. Przyznał 
też, że ratusz wymaga 
remontu, ale trzeba 
będzie podjąć decyzję, 
którą inwestycję 
realizować, czy schronisko 
dla zwierząt, czy dla osób 
bezdomnych, czy żłobek, 
bo te dokumentacje też 
będą gotowe.

Jak dodała radna Jackow-
ska, na dokumentacje wyda-
no w ub. roku 328 tysięcy zł.

Najpierw udzielono wotum 
zaufania burmistrzowi. Póź-

niej odbyło się wspomniane 
głosowanie nad udzieleniem 
absolutorium. W dyskusji je 
poprzedzającej głos zabrał 
wiceprzewodniczący rady, 
Andrzej Rykaczewski, wy-
pominając burmistrzowi, że 
przecież Regionalna Izba Ob-
rachunkowa orzekła, iż bur-
mistrz popełnił wykroczenie 
co do przekroczenia dyscy-
pliny fi nansów publicznych. 
Sprawa jednak wydarzyła się 
w 2019 r., o czym i burmistrz, 
i urzędowa prawniczka Alek-
sandra Koźlińska przypo-
mnieli Rykaczewskiemu. - 
Odstąpiono od wymierzenia 
mi kary - mówił burmistrz. 
- Poniosłem koszta procedo-
wania tego przypadku, ok. 
400 zł - burmistrz pokrył to 
z prywatnych pieniędzy.

Przeczytano pozytywną 
opinię RIO na temat sprawo-
zdania fi nansowego miasta 
za 2020 r. Odczytano pozy-
tywne, choć niejednogłośne, 
opinie stałych komisji rady.

Defi cyt w  2020 r. wyniósł 
1.807.569,25 zł.

Choć uchwały w tej sprawie 
nie przyjęto jednogłośnie, to 
pojawiły się delikatne okla-
ski, a  burmistrz otrzymał 
bukiet kwiatów od swoich 
zastępców: Doroty Kamiń-
skiej i Krzysztofa Portjanko.
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Dawid Kopaczewski otrzymał absolutorium
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Nowi jazzowi honorowi
LUDZIE || Zarówno Ewa Bem, jak i Jan Ptaszyn Wróblewski podczas Złotej Tarki występowali wielokrotnie. Stali się wręcz twarzami festiwalu. To m.in. stąd pomysł, by nadać im tytuł Honorowego Obywatela Iławy.

Czternastego czerwca zebrał 
się zespół kwalifi kacyjny 
do spraw przyjmowania 

i rozpatrywania tytułów hono-
rowych „Zasłużony dla Miasta 
Iława” oraz „Honorowy Oby-
watel Iławy”. Zespół pozytyw-
nie zaopiniował propozycję, by 
polską wokalistkę jazzową Ewę 
Bem i Jana Ptaszyna Wróblew-
skiego, m.in. saksofonistę i kry-
tyka muzycznego, uhonorować 
tym drugim tytułem.

Powstały dwa osobne pro-
jekty uchwał w  tej sprawie 
i  21 czerwca radni miejscy 
zagłosowali pozytywnie nad 
ich przyjęciem.

W uzasadnieniu uchwały 
dotyczącej Ewy Bem czyta-
my: „Każdy występ Ewy Bem 
był wielkim wydarzeniem (...). 
Jest autorką słów piosenki 
o Iławie (...). Jest twarzą kil-

kunastu edycji iławskiego wy-
darzenia”.

Na festiwalu prezentowa-
ła się w  latach: 1996, 1998, 
1999, 2000, 2003, 2004, 
2005, 2007, 2010, 2014, 
2017 i 2018. W roku 2021 r. 
Ewa Bem obchodzi 50-lecie 
pracy artystycznej, co zbiega 
się z jubileuszem festiwalu.

W uznaniu wyjątkowych 
zasług dla rozwoju festiwalu 
również Jan Ptaszyn Wrób-
lewski ma otrzymać ten ty-
tuł. To kompozytor, aranżer, 
dziennikarz i krytyk muzycz-
ny. Nagrał kilkanaście autor-
skich albumów. Jest także 
autorem audycji „Trzy kwa-
dranse jazzu”, w  której wie-
lokrotnie mówił o festiwalu. 
W 2000 r. odbył się koncert 
specjalny „100 lat polskiego 
jazzu” podczas Złotej Tar-

ki. Oprócz tego Jan Ptaszyn 
Wróblewski wystąpił także 
w latach: 1998, 2000, 2003, 
2004, 2005, 2007.

Obydwoje wyróżnieni zosta-
li Złotym Medalem „Zasłużo-
ny Kulturze Gloria Artis”.

Międzynarodowy Festiwal 
Jazzu Tradycyjnego Old 
Jazz Meeting „Złota 
Tarka”, przez 28 lat 
goszcząc w Iławie, mocno 
promował to miasto. 

Nad Jeziorak co lato przy-
jeżdżało wielu miłośników 
jazzu, z  kraju i  ze świata. 
O  wkładzie artystów wystę-
pujących na festiwalu w bu-
dowanie marki i  wizerunku 
festiwalu czytamy w uzasad-

nieniu. „To między innymi 
dzięki nim Złota tarka uważa-
na jest za jeden z najlepszych 
projektów artystycznych po-
pularyzujących jazz tradycyj-
ny w tej części Europy”. Ewa 
Bem i Jan Ptaszyn Wróblew-
ski najmocniej związali się 
i stali się najbardziej kojarzeni 
ze Złotą Tarką.

Do tej pory tytuł Honoro-
wego Obywatela Iławy rada 
miasta nadała jedynie wielo-
letniemu dyrektorowi arty-
stycznemu festiwalu i  twór-
cy hejnału naszego miasta 
– Henrykowi Majewskiemu.

A już od 13 do 15 sierpnia 
odbędzie się w Iławie 50 edy-
cja festiwalu. O  tym, co się 
będzie działo podczas jubi-
leuszowej tarki, będziemy 
informować już wkrótce.

ekaEwa Bem na scenie iławskiego amfi teatru
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Doktor Borkowski zasłużonym dla miasta
LUDZIE || Do tej pory pięć osób związanych z iławską służbą zdrowia otrzymało tytuł Zasłużony dla Miasta Iława. Szóstą od niedawna jest 
Stanisław Borkowski, lekarz anestezjolog.

S
tanisław Borkowski 
to lekarz, specjalista 
anestezjologii i  inten-
sywnej terapii. W Po-
wiatowym Szpitalu 

w Iławie pracuje od 1980 r., 
zarówno na oddziale aneste-
zjologii i intensywnej terapii, 
jak i w Zespole Ratownictwa 
Medycznego typu „S”. Jest 
także lekarzem Lotniczego 
Pogotowia Ratunkowego 
(HEMS) od 1999 r.

W 1979 r. ukończył medy-
cynę na Akademii Medycznej 
w Białymstoku. Zaraz po stu-
diach pracował w przychodni 
POZ w Lubawie. Po rocznym 
stażu zaczął pracę w iławskim 
szpitalu. Był także lekarzem 
garnizonu, podczas swej 
okresowej służby wojskowej 
w latach 1985-1987. Po wojsku 
wrócił do pracy w  szpitalu. 
Kiedy był zastępcą dyrekto-
ra tej placówki, na polowym 
lądowisku wylądował po raz 
pierwszy śmigłowiec Lotni-
czego Pogotowia Ratunko-
wego. Pierwotnie bowiem 
śmigłowce ratunkowe, przy-
latując po pacjentów, z Iławy, 
lądowały na drodze krajowej 
nr 16 w okolicach Nowej Wsi 
(na czas lądowania droga była 
zamykana przez policję). Ta 

zmiana „to zasługa doktora 
Borkowskiego i jego prywat-
nych kontaktów z  pilotami 
LPR” –  czytamy w  uzasad-
nieniu uchwały w  sprawie 
nadania doktorowi tytułu 
Zasłużony dla miasta Iława. 
I  to też doktor Borkowski 
sugerował, by lądowisko po-
wstało na dachu.

Kolejnym sukcesem Stani-
sława Borkowskiego jest kon-
cepcja wewnętrznej zabudowy 
karetki. Jak wspomina doktor 
Borkowski, uczestnicząc w od-
biorze pierwszych mercede-
sów w  zabudowie karetki do 
Iławy, zasugerował w fabryce 
w  Mysłowicach przebudowę 
wnętrza karetki na bardziej 
funkcjonalną. Dwa samochody, 
które miały trafi ć do nas, zo-
stały zgodnie z jego sugestiami 
przebudowane. Konstruktorzy 
uznali, że rozwiązania zapro-
ponowane przez doktora są 
bardzo praktyczne i już kolejne 
karetki wychodzące z linii pro-
dukcyjnej były w sugerowanej 
przez niego zabudowie.

Stanisław Borkowski był 
radnym rady miasta Iława 
(dwie kadencje: 1994 - 1998 
oraz 2002 - 2006, pełnił 
funkcję wiceprzewodniczą-
cego komisji zdrowia).

Był wielokrotnie
odznaczony:
Brązowym Krzyżem Zasługi
Srebrnym Krzyżem Zasługi
Odznaką Honorową za Za-

sługi dla Województwa War-
mińsko-Mazurskiego

Odznaczony za zasługi dla 
ochrony zdrowia przez Mini-
sterstwa Zdrowia.

Do tej pory pięć osób zwią-
zanych z iławską służbą zdro-
wia otrzymało tytuł Zasłużony 
dla Miasta Iława. To Franci-
szek Stanibuła, chirurg, który 
przez 30 lat pełnił funkcję 
dyrektora szpitala; Aleksan-
der Łapuć, również chirurg, 
Erwin Jan Vetter, specjalista 
chorób dziecięcych, od 1946 

r. organizujący pracę służby 
zdrowia w  Iławie; Jan Gerc, 
starszy felczer medycyny, któ-
ry przybył do Iławy w 1947 r. 
i przeszedł do historii miasta 
jako współorganizujący służ-
bę zdrowia w naszym regionie. 
Ostatnim odznaczonym był 
Stanisław Siłka, wieloletni 
dyrektor szpitala.

Radni miejscy tę propo-
zycję rozpatrywali podczas 
czerwcowej sesji rady miasta. 
Uchwałę w tej sprawie przyję-
to pozytywnie. Odznaczenie 
doktora Borkowskiego ma 
być ukłonem w  stronę całe-
go środowiska medycznego, 
które w ciągu ostatniego roku 
poświęcało się w walce z pan-
demią koronawirusa. eka
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Podczas otwarcia lądowiska na dachu Szpitala Powiatowego w 2017 r. (trzeci od lewej)

Konstruktorzy 
uznali, że 
rozwiązania 
zaproponowane 
przez doktora są 
bardzo praktyczne 
i już kolejne karetki 
wychodzące z linii 
produkcyjnej były 
w sugerowanej 
przez niego 
zabudowie.



12 gazetaolsztynska.pl/ilawa || piątek || 25.06.2021

rozmaitości

WIELKIE BAŃKI 
POLECIAŁY DO NIEBA

WYDARZENIA || W niedziel-
ne popołudnie (13 czerwca) 
w Iławie pojawiły się mniej-
sze i większe bańki mydlane 
w  ogromnej ilości! Można 
było je puszczać i łapać mię-
dzy lodowiskiem a basenem. 
Zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć z tego wydarzenia. 
 eka fo

t.
 E

dy
ta

 K
oc

ył
a-

Pa
w

ło
w

sk
a

Radocha w amfiteatrze
DZIEŃ DZIECKA || Najpierw iławianka Julita Drobotko uczyła dzieci i (przyznajmy) rodziców tańczyć, a potem dzieciaki także śpiewały. 
Atrakcje z okazji Dnia Dziecka, choć z poślizgiem, miały miejsce w amfi teatrze.

N
ajmłodsi wraz z  ro-
dzicami mieli okazję 
uczestniczyć w  nie-
dzielę (13 czerwca) 
w atrakcjach zorga-

nizowanych przez Iławskie 
Centrum Kultury. Najpierw 
Julita Drobotko, na co dzień 
instruktorka tańca, podjęła 
się niebywale ważnego za-
dania: nauczyć dzieci ukła-
du tanecznego - i  wykonała 
je bezbłędnie! Następnie na 
scenie pojawili się członkowie 
zespołu wokalno-aktorskiego 
Sonanto. Wspólnie z dziećmi 
wykonano największe hity 
Fasolek, Majki Jeżowskiej, 
piosenki znane z  Akademii 
Pana Kleksa czy po prostu 
z... przedszkola. eka fo

t.
 E

dy
ta

 K
oc

ył
a-

Pa
w

ło
w

sk
a



13gazetaolsztynska.pl/ilawa || piątek || 25.06.2021

wokół nas

Przedszkolaki zaśpiewały i zatańczyły 
WYDARZENIA || Wielu przedszkolaków z Iławy 15 czerwca spędziło przedpołudnie w amfi teatrze im. Louisa Armstronga nad Małym 
Jeziorakiem. To tu odbyły się kolejne już prezentacje artystyczne pod hasłem „Przedszkole tańczy i śpiewa”.

M
imo chwilowych 
p r o b l e m ó w 
z  prądem, pre-
zentacje ruszy-
ły i  przez kilka 

godzin można było oglądać 
najmniejszych w  tym mie-
ście artystów, śpiewających, 
tańczących, a  czasem jedno 
i drugie!

Ze sceny maluchy przywita-
ła Agata Tecław z Iławskiego 
Centrum Kultury. Uroczy-
stego otwarcia prezentacji 
dokonały: wiceburmistrz Do-
rota Kamińska i dyrektor ICK 
Lidia Miłosz.

Wystąpiły: Muchomorki 
z Przedszkola Miejskiego nr 2, 
Chór Przedszkolny Grzeczne 
Dzieci z Przedszkola Miejskie-
go nr 4, Eko-Zuchy z Przed-
szkola Niepublicznego Majka, 
Wesołe Nutki z Niepubliczne-
go Przedszkola Pluszak, Wie-
wiórki i  Słoneczka z  Przed-

szkola Miejskiego nr 6, Sowy 
z Przedszkola Miejskiego nr 
3, Sówki z Przedszkola Nie-
publicznego Mali Odkrywcy, 
Biedronki z Przedszkola Miej-
skiego nr 5, Sowy z Niepub-
licznego Przedszkola Pluszak.

Dziecięce grupy wystąpiły 
w zróżnicowanym repertua-
rze, zarówno przeznaczonym 
dla dzieci, jak i  nieoczywi-
stym, wykonywanym orygi-
nalnie przez osoby dorosłe. 
Śpiewano (również po rosyj-
sku!), tańczono, grano... Ale 
przede wszystkim tego dnia 
nie zabrakło śmiechu. Wiele 
radości mali artyści dostar-
czyli nie tylko sobie nawza-
jem, ale i obecnym w amfi te-
atrze dziadkom i rodzicom.

Każdy uczestnik po swojej 
prezentacji otrzymał wej-
ściówkę do iławskiego kina, 
dla siebie i  osoby towarzy-
szącej. eka
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Duże zmiany w Młodzieżowej Radzie Miasta
LUDZIE || Z funkcją przewodniczącego na ostatniej sesji Młodzieżowej Rady Miasta pożegnał się jej przewodniczący, Bartosz Bielak. To konsekwencja złożonej przez niego rezygnacji. 

To była pierwsza sesja 
stacjonarna Młodzieżo-
wej Rady Miasta w tym 

roku. Najpierw ślubowali 
nowi radni z Zespołu Szkół 
im. Bohaterów Września 
1939 r.:  Mateusz Kozioł 
i Bartosz Skolmowski. Z po-
wodu ukończenia 19 roku 
życia wygasły mandaty: Mar-
celiny Cymańskiej (reprezen-
tantki Zespołu Szkół Ogól-
nokształcących im. Stefana 
Żeromskiego w Iławie), Fili-
pa Lewandowskiego, czyli II 
wiceprzewodniczącego, który 
także reprezentował Zespół 
Szkół Ogólnokształcących, 
a  także - z  tej samej szko-
ły - Zuzanny Rutkowskiej, 
przewodniczącej komisji ds. 
kultury i oświaty.

Rezygnację złożyli: Wikto-
ria Błaszczyk, dotychczasowa 
przewodnicząca ds. potrzeb 
młodzieży, Bartosz Bielak, do-
tychczasowy przewodniczący 
rady oraz Alicja Budzińska 
(cała trójka reprezentowała 
Zespół Szkół im. Konstytucji 
3 Maja w Iławie), a także Pola 
Ciurkowska (z Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących im. Ste-
fana Żeromskiego w Iławie).

Z koleżankami, kolegami 
i opiekunami pożegnał się Bar-
tosz Bielak, mówiąc m.in.: - Po-
winniśmy być dumni, że wiele 
zrobiliśmy w tym wspaniałym 
mieście. Czuję się zaszczycony, 
że w I klasie gimnazjum wybra-
no mnie do rady - dziękował 
opiekunowi rady, Tomaszowi 
Woźniakowi, włodarzom, na 

czele z burmistrzem i przewod-
niczącym dorosłej rady miasta 
i pracownikom wydziału komu-
nikacji społecznej. - Możecie 
być dumni z siebie - zwrócił się 
do koleżanek i kolegów. 

Dawid Kopaczewski, bur-
mistrz Iławy, dziękował mu 
za współpracę, podkreśla-
jąc, że młodzież mierzyła 
się z  pandemia. - Te lata 
pokazały, że z  dorosłymi da 
się współpracować - mówił, 
wymieniając sukcesy MRM 
m.in. wprowadzenie sty-
pendiów, a  także ewolucję 
w ZKM, co też jest pokłosiem 
spotkań z MRM.  - Niemałe 
wyzwanie przed nowa radą. 
Gratulacje za kształtowanie 
obywatelskich postaw - za-
kończył burmistrz.

Opiekun MRM Tomasz Woź-
niak, który w 1997 r. sam zakładał 
pierwsza w Iławie „młodzieżów-
kę”, życzył młodzieży, by zawsze 
znalazła sposób, a nie powód. Od-
czytał też list od przewodniczące-
go rady miasta, Michała Młotka. 

Następnie wręczono podzię-
kowania odchodzącym człon-
kom MRM. Potem odbyły się 
wewnętrzne wybory. Uprzed-
ni wiceprzewodniczący Mar-
cel Skolankiewicz nie miał 
kontrkandydatów i ogromną 

większością głosów (10 do 2) 
został wybrany przewodni-
czącym rady. 

I wiceprzewodniczącą wy-
brano Aleksandrę Łęgowską, 
a II wice - Julię Krawaczyń-
ską.  Edyta Kocyła-Pawłowska

Nowy skład MRM Iława
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Międzynarodowy sukces uczennic szkoły muzycznej! 
IŁAWA || Do 20 maja przyjmowano zgłoszenia online do I Międzynarodowego Konkursu „Wiedeńska wiosna muzyczna” w Austrii.

Udział wzięło ponad 220 
solistów i zespołów z ca-
łego świata. Niedawno 

ogłoszono wyniki na stronie 
Stowarzyszenia Gloria Artis. 
Państwowa Szkoła Muzyczna 
I stopnia z Iławy ma powody 
do radości i dumy!

>> Jury obradowało pod 
przewodnictwem prof. J. 
Padjas –  Austria. Byli to: 
Zsolt Farkas (Węgry), Eleni 

Ioannidou (Grecja), Patricia 
Shih (Kanada/USA), Han-
na Holeksa (Polska), Marta 
Nowaczyk-Łapińska (Polska) 
i Katarzyna Słota-Marciniec 
(Polska). Państwową Szkołę 
Muzyczną I  stopnia z  Iławy 
reprezentowały uczennice 
z klasy fortepianu Marii Ar-
tiemiew: Nell Obrębska w ka-
tegorii solistów oraz duet for-
tepianowy AGNE (w kategorii 

zespołów) w  składzie Agata 
Bernaciak i Nell Obrębska. 

— Solistka Nell Obrębska 
zdobyła drugą nagrodę. Duet 
AGNE uzyskał tytuł laureata 
konkursu zdobywając pierw-
szą nagrodę, dodatkowo na-
grodę za wybitny potencjał 
artystyczny plus zaprosze-
nie do udziału w koncertach 
w prestiżowych salach Wied-
nia, które, ze względu na 

pandemię, odbędą się wiosną 
2022 roku — wymienia Ma-
ria Artiemiew.

Jak podkreśla nauczycielka 
z  iławskiej szkoły muzycznej, 
wyjazd do Wiednia to niesa-
mowite wyróżnienie i  radość 
dla duetu, który wcześniej już 
dwukrotnie zdobywał drugie 
miejsca w Międzynarodowym 
Konkursie Duetów Forte-
pianowych w  Ełku w  2017 r. 

i 2019  r. — Sukces wiedeński 
jest też potwierdzeniem pozy-
tywnej opinii o duecie jednego 
z pedagogów krakowskiej Aka-
demii Muzycznej. Motywacją 
do ciężkiej pracy dziewczynek 
były również cenne wskazówki 
kompozytora utworu K2, Grze-
gorza Miśkiewicza, któremu 
bardzo serdecznie dziękujemy 
za doping i wsparcie. Podzię-
kowania kierujemy także pod 

adresem iławskiej Państwowej 
Szkoły Muzycznej, która stwo-
rzyła idealne warunki do pracy 
uczennicom i mi w tych trud-
nych pandemicznych czasach. 
Po raz kolejny przekonujemy 
się, że sam talent to za mało 
i pracować zawsze warto, a PSM 
w Iławie może być dumna z ta-
kich uczniów, jak Agata Berna-
ciak i Nell Obrębska — podkre-
śla Artiemiew. red. zico

Szkoła na os. Piastowskim? Realne!
IŁAWA || Władze miasta przymierzają się do budowy nowej szkoły podstawowej. Lokalizacja: ulica Ziemowita 
na os. Piastowskim. Z tego co mówi burmistrz Dawid Kopaczewski, wykonanie tej inwestycji jest bardzo realne.

O
d razu podkreślam: 
budowa nowej 
szkoły nie wiąże 
się z  likwidacją in-
nej podstawówki 

— mówi „Gazecie Iławskiej” 
burmistrz Kopaczewski.

>> Tym samym wraca te-
mat budowy nowej placów-
ki oświatowej w  Iławie. Jak 
zauważył burmistrz Dawid 
Kopaczewski podczas konfe-
rencji prasowej, która odbyła 
się we wtorek 8 czerwca na 
skrzyżowaniu ulic Chrobre-
go i  Ziemowita (właśnie tu 
ma powstać nowa szkoła), 

plan wybudowania podsta-
wówki na os. Piastowskim 
był wielokrotnie omawiany, 
ale i od lat wyczekiwany. To 
najszybciej rozwijająca się 
i  zaludniana część miasta. 
— Mieszkańcy, którzy się w tej 
części miasta osiedlali, przez 
wiele lat tej szkoły oczekiwa-
li. Właśnie zrobiliśmy krok 
milowy w  tej kwestii —  po-
wiedział burmistrz Iławy na 
początku konferencji.

Jak się okazuje, władze 
Iławy w  ostatnich miesią-
cach prowadziły intensywne 
negocjacje z  właścicielem 

działki, która ma powierzch-
nię 1,5 hektara. Porozumie-
nie w sprawie transakcji już 
zostało podpisane, a polegać 
ona będzie na tym, że mia-
sto pozyska półtorahekta-
rową działkę, a  w zamian 
odda swój, znajdujący się 
w  sąsiedztwie os. Piastow-
skiego, teren o  powierzchni 
0,38 ha i dodatkowo dopłaci 
około milion złotych do całej 
transakcji (wartość działki, 
na której ma powstać szkoła, 
to 3 330 000 zł). — Podczas 
czerwcowej sesji rady mia-
sta radni zagłosowali nad 

uchwałą, która mówi o  tej 
zamianie, o  tej transakcji. 
Natomiast pod koniec sierp-
nia wykonamy kolejny, naj-
ważniejszy krok, aby szkoła 
na Osiedlu Piastowskim 
mogła powstać: podpiszemy 
dokument kupna-sprzedaży. 
Istnieje możliwość realizacji 
tej inwestycji w formule PPP, 
czyli partnerstwa publiczno-
-prywatnego —  tłumaczył 
Kopaczewski. Rzeczywiście, 
szkoła w tej części miasta jest 
potrzebna. Zresztą, w  pier-
wotnych planach budowy 
osiedla Piastowskiego (sprzed 

kilku dekad) placówka oświa-
towa była brana pod uwagę 
w całej inwestycji.

Od razu pojawiają się py-
tania dotyczące przyszłości 
innych, od lat istniejących 
iławskich podstawówek. Czy 
budowa nowej szkoły na Pia-
stowskim będzie wiązała się 
z  likwidacją innej miejskiej 
placówki oświatowej? — Ab-
solutnie nie, dlatego od razu 
podkreślam: budowa nowej 
szkoły nie wiąże się z likwida-
cją innej podstawówki. Roz-
ważamy ewentualnie przenie-
sienie do nowej szkoły całej, 

już istniejącej podstawówki. 
Nikt zatem nie straci pracy, 
proszę się tego nie obawiać 
— tłumaczy Kopaczewski.

Do temu nowej, oświatowej 
inwestycji władz miasta na 
pewno wrócimy. 

 Mateusz Partyga

Iława — osiedle Piastow-
skie i okolice 
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Tu zaczyna się Jeziorak! Obierz kurs na Ekomarinę Zalewo
TURYSTYKA || Jeziorak kończy się w okolicach Siemian, jeziora Płaskiego itd.? Nic z tych rzeczy! Jeziorak kończy się, a właściwie zaczyna 
na... jeziorze Ewingi i Kanale Dobrzyckim. Właśnie do zalewskiej Ekomariny i w te okolice chcieliśmy Cię zaprosić, Drogi Wodniaku.

D
roga wodna łą-
czy jezioro Ewingi 
w  gminie Zalewo 
z  najdłuższym pol-
skim jeziorem — Je-

ziorakiem i wchodzi w skład 
systemu wodnego Kanału 
Elbląskiego. Jest to nie tyl-
ko najstarszy kanał żeglow-
ny w  Polsce, ale też jedno 
z  najbardziej malowniczych 
krajobrazowo miejsc Poje-
zierza Iławskiego.

Ekomarina w  Zalewie jest 
jednym z  najnowocześniej-
szych tego typu obiektów 
w  Województwie Warmiń-
sko-Mazurskim. Przystań 
posiada pomieszczenia przy-
stosowane do odbioru stałych 
i płynnych nieczystości z łodzi. 
Takie działania umożliwią 
turystom prawidłowe i  eko-
logiczne pozbywanie się od-
padów, co znacznie zwiększa 
stopień ochrony ekosystemów 
jezior Ewingi i Jeziorak. Eko-
marina oferuje całoroczny po-
most pływający przystosowa-
ny dla 18 jachtów (przystań 
może pomieścić ich aż 30), 
slip do wodowania jachtów 
oraz punkt awaryjnej napra-
wy jednostek pływających, 
czyli warsztat szkutniczy.

Niewątpliwą atrakcją jest 
platforma obserwacyjna, 
która jest połączona z  bu-
dynkiem kładką oraz alta-
na umożliwiająca prowa-
dzenie szkoleń na świeżym 
powietrzu. Infrastruktura 
turystyczna stworzona jest 
z myślą o ochronie środowi-
ska. Ekomarina Zalewo to 
nowoczesna przystań żeglar-
ska, w całości przystosowa-
na również do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. Jest to 
atrakcyjny punkt na żeglar-
skiej mapie regionu, który 
podniósł standardy ofero-
wanych usług turystycznych. 
Cyklicznie odbywają się tu 
regaty w  klasie Optimist, 
jachtów kabinowych, oraz 
w klasie Omega, ze względu 
na doskonałe warunki że-
glowne trenują tu bojerowcy 
i motorowodniacy.

Jezioro Ewingi zwane Za-
lewskim, dostępne dzięki 
Kanałowi Dobrzyckiemu za-
pewnia doskonałe warunki 
żeglowne. Jezioro posiada 
tzw. czystą różę wiatrów – na 
brzegach brak zalesienia, 
brzegi porośnięte są jedynie 
trzcinami. Długość zbiorni-

ka wynosi 3650 m, szerokość 
2450 m, powierzchnia to 490 
ha. Średnia głębokość jeziora 
to 2 m. Wyruszając w dłuższy 
rejs szlakiem możemy dopły-
nąć na Zalew Wiślany.

KANAŁ DOBRZYCKI
Z początkiem 2021r. zostały 

zakończone prace remontowe 
Kanału Dobrzyckiego. Prace 
o wartości prawie 1,4 mln zł 
—  prowadzone na zlecenie 
Wód Polskich — obejmowały 
m. in. odmulenie i pogłębie-
nie toru wodnego oraz re-
mont umocnień brzegowych 
w  rejonie mostu drogowego 
w Dobrzykach. Poprawiło to 
warunki do żeglugi, dzięki 
temu w tym sezonie z Kanału 
Dobrzyckiego mogą swobod-
nie korzystać wodniacy.

HISTORIA
Kanał został wykopany 

w  latach 1331-1334 z  inicja-
tywy mieszczan zalewskich, 
za zgodą krzyżackiego kom-
tura z Dzierzgonia. Miało to 
umożliwić spławianie zboża 
i drewna poprzez rzekę Drwę-
cę i Wisłę do Bałtyku. Kanał 
został pogłębiony i poszerzony 
ok. 1850 r. podczas budowy 
Kanału Elbląskiego.

Przez Kanał Dobrzycki pły-
wały statki z  mieszańcami 
i turystami, w tym też zalew-
skich armatorów do wiosek 
nad Jeziorakiem i  do Iławy 
oraz Tardy i Elbląga. Obecnie 
długość Kanału Dobrzyckiego 

wynosi 2400 metrów i służy 
on tylko celom turystycznym, 
a nie jak w przeszłości w celu 
przepływu ruchu towarowe-
go. Zwyczajowo nazywano 
go Kanałem Dobrzyckim od 
wsi Dobrzyki, przez którą 
przepływa. Urzędowo taką 
nazwę nadano mu dopiero 
w 2013 roku.

WARTO ZWIEDZIĆ MALOWNICZE 
ZALEWO
Nad jeziorem Ewingi leży 

miasto Zalewo, które jest 
ważnym punktem na mapie 
turystycznej powiatu iław-
skiego. Zalewo powstało na 
terenie dawnej osady pru-
skiej. W 1305 roku, otrzymu-
jąc prawa miejskie, „odzie-
dziczyło” nazwę Saalfeld po 
mieście położonym nad rze-
ką Saale w Turyngii w Niem-
czech. W połowie XIX wieku 
spolszczano nazwę miasta, 
nazywając je Selwald albo Ze-
lwałd. Pierwszy raz nazwy Za-
lewo użył pastor Loeper z Su-
sza w 1879 roku. Po II wojnie 
światowej Komisja Ustalania 
Nazw Miejscowości ustaliła 
jako nazwę urzędową mia-
sta: Zalewo. W herbie miasta, 
utrwalonym na pieczęciach 
w XIV wieku, widnieje postać 
św. Jana Ewangelisty, zanu-
rzonego do połowy w  kotle 
objętym płomieniami.

W Zalewie turyści mogą 
odwiedzić kościół parafi al-
ny —  gotycki o  charakterze 
obronnym, z okazałą wieżą. 

Jego budowę rozpoczęto 
w  1320 roku, kościół kon-
sekrowano w  1351. Kościół 
św. Jana Apostoła w Zalewie 
dawniej otoczony był masyw-
nym murem, do dziś zacho-
wały się jego fragmenty. Na 
wzgórzu kościelnym znajduje 
się zabytkowa stodoła z pru-
skiego muru. Jest to jedyny 
obiekt tego rodzaju zachowa-
ny w mieście. Turyści mogą 
odwiedzić kirkut z  pierw-
szej połowy XIX wieku. Na 
cmentarzu żydowskim, odno-
wionym w 2004 roku dzięki 
staraniom Stowarzyszenia 
„Więź Społeczna”, znajduje 
się 46 mogił. Na dwuna-
stu grobach zachowały się 
w bardzo dobrym stanie ory-
ginalne macewy. W  okolicy 
warto odwiedzić również 
neogotycki dwór zbudowa-
ny w 1869 roku w Bądkach. 
Zalewo stanowi część atrak-
cyjnego turystycznie Parku 
Krajobrazowego Pojezierza 
Iławskiego. Ze względu na 
bogactwo ptactwa (występują 
tu gatunki zagrożone na te-
renie Europy i całego świata) 
park został zakwalifi kowany 
jako ostoja ptaków o randze 
europejskiej i  włączony do 
międzynarodowego progra-
mu ochrony obszarów waż-
nych dla ptaków.

Żeglujący po wodach Jezio-
raka miejsca noclegowe mogą 
znaleźć w Chmielówce, na wy-
spie Bukowiec, Gubławkach, 
Urowie i w Hucie Wielkiej.
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Ekomarina Zalewo zaprasza!
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Więcej informacji 
dla turystów i żeglarzy:
www.zalewo.pl
FB Ekomarina Zalewo
EKOMARINA NAD JEZIOREM EWINGI
- przystań żeglarska
- keje rezydenckie
- pole kamperowe
- plac zabaw dla dzieci
- pełna infrastruktura socjalna i techniczna
- wypożyczalnia sprzętu wodnego

Zalewo, ul. Kolejowa 5
BOSMANAT tel. 518 831 289
email: ekomarinazalewo.bosman@gmail.com



16 gazetaolsztynska.pl/ilawa || piątek || 25.06.2021

kultura

FOTOWOLTAIKA

OFERUJEMY
- KONKURENCYJNE CENY

 513 347 200
20421mlzn-b-M

 REKLAMA 

WSPÓLNE CZYTANIE PRZY DRZEWIE 

Na osiedlu Podleśnym, przy wierzbie 
rosnącej przed wejściem do Szkoły 
Podstawowej nr 5, 28 maja odbyło 
się pierwsze w tym cyklu spotka-
nie czytelnicze. Miejska Biblioteka 
Publiczna zaprosiła dzieci, młodzież 
i dorosłych do wspólnego czytania, 
bo jak inaczej rozbudzić w młodych 
czytelniczą ciekawość? Książeczki 
na głos czytali iławianie: specjalista 
psychiatrii Dagmara Omieczyńska-
-Nastaj i burmistrz Iławy Dawid 
Kopaczewski. 
Drugie Czytanie pod Wierzbą odbyło 
się na Wyspie Młyńskiej 11 czerwca. 
Do wspólnego czytania książek dla 
dzieci zaproszono kolejne osoby. Tym 
razem byli to: Seweryn Szczepański, 

który czytał z córeczką na kolanach, 
a także: Dariusz Paczkowski, Danuta 
Gnieciak i Stanisław Jakimczyk. 
Zresztą każdy chętny mógł zasiąść 

w bujanym fotelu i poczytać - a z tej 
okazji korzystały też zgromadzone 
dzieci. Kolejne wspólne czytanie już 
wkrótce.  eka

Seweryn Szczepański czytał z córeczką
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Artystyczna gratka w wieży ciśnień
POD NASZYM PATRONATEM || W wieży ciśnień na Osiedlu Podleśnym można obejrzeć wystawę prac autorstwa aż 11 artystów. Miejsce jest 
wyjątkowe, bo wieża na co dzień jest zamknięta dla odwiedzających.

W 
p i ą t k o w y 
wieczór  (11 
c z e r w c a ) 
młodzi adep-
ci sztuk pięk-

nych, którzy studiują na 
ostatnim, magisterskim 
roku Instytutu Sztuk Pięk-
nych UWM w Olsztynie, za-
prosili na wernisaż swojej 
wystawy. Anna Czaplińska, 
Jan Karbowski, Natalia Śli-
wińska, Wiktoria Florczak, 
Helena Wiszniewska, We-
ronika Jeziorek, Katarzyna 
Słabińska, Anna Stepnow-
ska, Magdalena Boduszek, 
Joanna Wiktorzak, a wśród 
nich iławianka, Agata To-
polewska. Zaproszono ro-
dziny artystów, wykładowcę 
w  Instytucie Macieja Ło-

jewskiego, przedstawicieli 
władz Iławy oraz miłośni-
ków sztuki.

Dziedziny sztuki, które 
prezentowane są na wysta-
wie, są tak różnorodne, jak 
studenci, które je tworzyli. 
To podsumowanie wspólnej 
5-letniej drogi i  przedsta-
wienie przekroju fascynacji 
różnymi technikami. Prace 
są wyeksponowane wyjąt-
kowo interesująco, bo we 
wnętrzu zabytkowej wieży 
ciśnień, położonej przy ul. 
1 Maja w Iławie. Odwiedza-
jących czekają zatem dwie 
gratki jednocześnie: wyda-
rzenie artystycznie i możli-
wość odwiedzenia zamknię-
tej na co dzień wieży.
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Agata Topolewska witała gości w drzwiach

Wystawa przyciągnęła wielu widzów, a wśród nich - innych 
artystów

Przedstawiciele władz miasta gratulowali studentom i kuratorce Agata Topolewska (z prawej) była także kuratorką wystawy
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 REKLAMA 

Wręczono nagrody i wyróżnienia działaczom kultury
KULTURA || Do konkursu o Nagrody Burmistrza Miasta Iławy w dziedzinie kultury stanęło 29 osób, wśród nich - twórcy o ugruntowanej 
pozycji, jak również młodzi artyści, rozpoczynający swoją drogę twórczą. Niełatwe zadanie miała komisja.

K
omisja w  składzie: za-
stępczyni burmistrza 
Dorota Kamińska, 
przewodniczący rady 
miejskiej w Iławie Mi-

chał Młotek, przewodnicząca 
komisji oświaty, kultury, spor-
tu i turystyki Aneta Rychlik, 
dyrektorka Iławskiego Cen-
trum Kultury Lidia Miłosz 
oraz członkini Rady Kultury 
Dorota Jurczak przyznała sze-
reg nagród, w tym fi nansowe.

Za osiągnięcia artystyczne 
w  dziedzinach: muzyka, fo-
tografi a i teatr statuetki oraz 
listy gratulacyjne wręczał bur-
mistrz, któremu towarzyszyła 
Honorata Cybula - przewod-
nicząca Rady Kultury.

Wyróżnienie otrzymało Iła-
wa Gospel Singers - 30-oso-
bowy chór. Ważniejsze inicja-
tywy na przestrzeni ostatnich 
lat: organizacja koncertu 
świątecznego w Iławie, dwu-
krotna organizacja warszta-
tów „Gospel nad Jeziorakiem” 
z udziałem Colina Williamsa 
oraz zaproszenie do koncertu 
w prestiżowym Internationale 

Bottroper Gospelnacht (jako 
jedyny polski zespół).

Michał Wróblewski –  na 
koncie ma wiele osiągnięć: 
nagród oraz wyróżnień w dzie-
dzinie poezji śpiewanej m.in. 
wyróżnienie w  13. Ogólno-
polskim Festiwalu Piosenki 
Artystycznej, Grand Prix 42. 
Ogólnopolskiego Turnieju 
Sztuki Recytatorskiej „Wobec 
własnego czasu” w 2019 roku 
w Wałczu.

Monika Świst –  jej pasją 
jest poezja ubrana w dźwięki 
gitary. Ostatnie osiągnięcia: 
w 2020 – udział w koncercie 
poświęconym Edwardowi 
Stachurze „PoSTEDówka”, 
wydanie płyty oraz koncerty 
w  pubie Opcja w  Dniu Mu-
zyki, udział w  PoSTEDówce 
promującej twórczość Edwar-
da Stachury, wyróżnienie na 
Ogólnopolskich Spotkaniach 
z Poezją w Łazieńcu k. Ciecho-
cinka, „Biała Lokomotywa” za 
wiersz pt. „Pochodnie” oraz 
wiele innych.

Michał Krysztofi ak - foto-
grafi ą dronową zajmuje się 
od 2016 roku, kreując niepo-
wtarzalny styl oraz budując 
markę eksperta w  obszarze 
zaawansowanych modeli 
i wykonywania precyzyjnych 
zdjęć lotniczych, także o war-
tości artystycznej. Jego prace 
zdobią dziesiątki wydawnictw 
promujących okolice Jeziora-
ka oraz Mazury. W 2020 roku 
jego prace zostały zaprezento-
wane na wystawie pt. „Wido-
ki” w Galerii Jazzowej. Artysta 
jest autorem fanpage’a „Iława 
z drona”.

Iławska Grupa Aktorska sa-
modzielnie pisze scenariusze, 
przygotowuje scenografi ę oraz 
reżyseruje spektakle. Do tej 
pory powstały: „Urodziny… 
u rodziny” i „Zaraza”. Ponadto 
grupa wzięła udział w fi lmie 
krótkometrażowym „Zakaza-
ny owoc” wraz z NGF Cham-
pion z Lubawy.

Gratulacje z okazji 30-lecia 
pracy artystycznej otrzymała 
Honorata Cybula, dyrygent 
chóru Camerata, wraz z  ży-

czeniami dla Cameraty, która 
w 2021 roku obchodzi jubile-
usz 35-lecia.

W kategorii: nagroda za 
osiągnięcia artystyczne, ko-
misja przyznała trzy nagrody 
pieniężne w wysokości 1500 
zł w dziedzinach: literatura, 
malarstwo i muzyka.

Na scenę zaproszono:
Krzysztofa Beśkę –  autora 

18 powieści. W Iławie dora-
stał, chodził do szkół, stawiał 
pierwsze literackie kroki. 
Uhonorowany Literacką Na-
grodą Warmii i Mazur „Waw-
rzyn” za: „Fabrykę frajerów” 
oraz „Wawrzynem czytelni-
ków”. 

Kolejną wyróżnioną jest Jo-
anna Sierzputowska - artyst-
ka plastyczka w zakresie sztuk 
wizualnych, instruktorka ma-
larstwa oraz ceramiki. Na co 
dzień nauczycielka plastyki 
w  SP3 w  Iławie. Ważniejsze 
wystawy: 2021 – „ W kratkę” 
– wystawa osadzonych w Za-
kładzie Karnym, „Emblema-
ty” –  indywidualna wystawa 

w  Galerii Jazzowej, 2020 
– „Ala ma kota…” w Miejskiej 
Bibliotece Publicznej.

Kolejni wyróżnieni to zespół 
Blues Station. Nagrodę ode-
brali: Andrzej Bartkowski i Le-
szek Kluba. Zespół muzyczny 
Blues Station od 11 lat wykonu-
je utwory popularnego polskie-
go zespołu rockowego DŻEM. 
Są zwycięzcami plebiscytu 
Riedel4Riedel –  Wspomnie-
nie o Ryśku Riedlu, zdobyw-
cami wyróżnienia w konkursie 
muzycznym organizowanym 
przez Fan Club Dżem „Ska-
zani na bluesa” i „PRS Guitars 
Polska” pod hasłem „Zagrajmy 
razem DŻEM”.

Nagrodę za upowszechnia-
nie kultury otrzymało stowa-
rzyszenie na Rzecz Rozwoju 
„PRO-BONO” w  Iławie. To 
m.in. organizatorzy pleneru 
malarskiego „Stąd i  Stam-
tąd - Iława oczami artystów” 
w  2020 roku, wystawy ma-
larstwa Agnieszki i Romana 
Gruszeckich, wystawy plaka-
tów fi lmowych i spotkania au-
torskiego z uznanym na całym 

świecie grafi kiem Andrzejem 
Pągowskim. Komisja posta-
nowiła uhonorować stowa-
rzyszenie nagrodą pieniężną 
w wysokości 1500 zł.

Ostatnia już kategoria to 
nagroda za całokształt twór-
czości. Komisja postanowiła 
uhonorować artystę nagro-
dą pieniężną w  wysokości 
2000 zł.

Mowa o Bogdanie Wojciechu 
Bartkowskim. Jest on grafi -
kiem projektantem, artystą in-
terdyscyplinarnym, twórcą pla-
katów, grafi ki użytkowej, form 
przemysłowych i projektantem 
wnętrz, autorem fotografi i, sce-
nografi i, obiektów, instalacji, 
obrazów i grafi k – swoje prace 
prezentował na wielu wysta-
wach i  biennale w  kraju i  za 
granicą. Jego prace znajdują 
się w wielu kolekcjach.

I na zakończenie kolejny miły 
akcent. w 2020 roku obchodził 
50–lecie pracy artystycznej, 
więc podczas tej uroczystości 
uhonorowano Czesława Wasi-
łowskiego listem gratulacyjnym 
i kwiatami. Edyta Kocyła-Pawłowska
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sport

Dotknęliśmy sufi tu, teraz potrzebne są zmiany
FUTSAL || Zaledwie dwa sezony gry w Statscore Ekstraklasie, a już dwukrotne wicemistrzostwo Polski oraz krajowy puchar — Constract 
Lubawa do elity polskiego futsalu wszedł z drzwiami i futryną! Wielka w tym zasługa trenera Dawida Grubalskiego.

W
 ostatnią sobotę 
maja zakończy-
ły się rozgrywki 
2020/21 pol-
skiej ekstrakla-

sy futsalu. O  ostatnim ligo-
wym spotkaniu Constractu 
z  AZS UŚ informowaliśmy 
na naszym portalu w artyku-
le „Wicemistrz Polski mieszka 
w Lubawie! Constract obro-
nił tytuł”, natomiast historię 
klubu i rolniczą pasję rodzi-
ny Grubalskich przybliżyli-
śmy w jednym z poprzednich 
wydań gazety w tekście „Re-
prezentant Polski, co krowy 
karmi. Poznajcie (lepiej) Gru-
balskich z Wałdyk”.

Sukces lubawskiego klu-
bu został dostrzeżony przez 
ogólnopolskie media, ostat-
nio trener Dawid Grubalski 
co chwila udzielał wywia-
dów, a także m.in. przez wła-
dze Warmińsko-Mazurskiego 
Związku Piłki Nożnej i lokal-
nych samorządowców. Con-
stract to już marka na spor-
towej mapie Polski.

Ale w klubie z Lubawy nie 
osiadają na laurach, bo wie-
dzą o  tym, że ten kto stoi 
w  miejscu, nie rozwija się, 
to w rzeczywistości się cofa. 
Między innymi o  tym roz-
mawiamy ze szkoleniowcem 
drużyny, która obroniła tytuł 
wicemistrza Polski.

Gratuluję zdobycia srebr-
nego medalu, jednak w tej 
rozmowie musi paść pytanie: 
czy Constract był w sta-
nie zdetronizować Rekord 
Bielsko-Biała i sięgnąć po 
mistrzostwo Polski?
Dawid Grubalski: —  My-

ślę, że tak. Musimy jednak 
pamiętać, że gdzieś w trakcie 
sezonu, na przełomie lutego 
i  marca, spotkało nas wiele 
problemów kadrowych i nie 
tylko, które spowodowały 
w  efekcie straty punktów 
i wypisanie się z walki o mi-
strzostwo kraju. Mam tu 
na myśli zarówno problemy 
zdrowotne związane z  pan-
demią covid-19, jak i  kwe-
stię związaną z  grą naszych 
zawodników w kadrze naro-
dowej. To wielki honor i przy-
wilej grać dla Polski, jednak 
po powrocie naszych graczy 
z  meczów i  zgrupowań re-
prezentacji mieliśmy bardzo 
mało czasu na przygotowa-
nie się do kolejnego spot-

kania. Chłopacy wracali np. 
w czwartek, zmęczeni truda-
mi meczów i treningów, a już 
w sobotę musieli grać w lidze. 
Nie sposób dobrze przygoto-
wać zespół w tak krótkim cza-
sie. Poza tym, gdy przyjrzymy 
się tabeli i wynikom wszyst-
kich kolejek, to wyjdzie nam 
na to, że Rekord jest totalnym 
dominatorem w  Statscore 
Futsal Ekstraklasie. Mistrz 
Polski w tym sezonie przegrał 
tylko dwukrotnie, i to na wy-
jeździe: z nami i z Clearexem 
Chorzów. Na 96 możliwych 
do zdobycia punktów zdobył 
zatem aż 90! Po drodze nie 
zaliczył żadnego remisu. Poza 
tym Rekord ma bardzo silną 
mentalność zwycięzcy, której 
nam momentami jeszcze bra-
kuje.

A który sezon w ekstraklasie 
był trudniejszy: debiutancki, 
w którym byliście abso-
lutnym beniaminkiem, czy 
może ten drugi, właśnie 
zakończony?
— Zdecydowanie łatwiejszy 

był ten pierwszy sezon, bez 
dwóch zdań. Wówczas pode-
szliśmy do rozgrywek jak do 
świetnej zabawy, w której nic 
nie musieliśmy udowadniać, 
ale mogliśmy —  nikt nam 
tego nie zabronił. Na tej fali 
entuzjazmu po awansie z I ligi 
udało się wykręcić znakomity 

wynik, jednak trzeba pamię-
tać, że z  powodu pandemii 
sezon zakończył się przed-
wcześnie. Kto wie, czy byliby-
śmy wicemistrzami, gdy nie 
szybszy koniec ligi, bo prze-
cież jeszcze na kilka spotkań 
przed jej końcem byliśmy na 
piątym miejscu, a nie na dru-
gim. Ta zabawa w ekstraklasie 
przełożyła się jednak na suk-
ces, sami sobie tak wysoko za-
wiesiliśmy poprzeczkę i teraz 
trzeba było dostosować się do 
oczekiwań środowiska i kibi-
ców. Tak —  to był świetny, 
udany, „lajtowy” sezon, a my 
jako beniaminek zdobyli-
śmy srebrne medale. Muszę 
przyznać, że dużo trudniejsze 
i  stresujące były trzy sezony 
w I lidze, kiedy to biliśmy się 
o awans i nie mogliśmy sobie 
pozwolić na stratę punktów, 
aby wciąż liczyć się w walce 
o najwyższą lokatę. Te sezony 
były więc trochę podobne do 
właśnie zakończonego, gdzie 
presja wyniku była już dużo 
większa niż w debiucie w eks-
traklasie. 

W rozgrywkach 2020/21 
rzeczywiście poprzeczka 
poszła w górę i — jak sam 
przyznajesz — to była tylko 
i wyłącznie wasza „wina”, 
bo oprócz wicemistrzostwa 
kraju zdobyliście też Puchar 
Polski.

— Jak jednak widać, cze-
goś nam zabrakło. Uważam, 
że Rekord okazał się lepszy 
z jednego prostego powodu: 
ta drużyna miała po prostu 
wielki, większy od nasze-
go, apetyt na złoto. Ekipa 
z Bielsko-Białej to przeważ-
nie doświadczeni, około 
trzydziestoletni zawodnicy 
z  tzw. starej szatni, którzy 
już z niejednego futsalowe-
go pieca jedli chleb. W na-
szej drużynie mam sporo 
zawodników, którzy dopie-
ro co przekroczyli 20-tkę. 
To jeszcze młodzi piłkarze 
i  mam nadzieję, że kiedyś 
będą mieli taką samą men-
talność zwycięzców jak mi-
strzowie z Rekordu.

Tuż po awansie do ekstra-
klasy spisywano nas na pożar-
cie, tymczasem wszystko tak 
się rozpędziło, że dwa razy 
z  rzędu skończyliśmy sezon 
na pudle. Może aż za szyb-
ko przyszły te dobre wyniki, 
bo też niektórzy oczekują od 
nas teraz rezultatów ponad 
stan. Tymczasem teraz, po 
tej pierwszej fali entuzjazmu, 
potrzebna jest cierpliwość 
i spokój. 

Tuż po ostatnim meczu 
ogłosiliście, że z drużyny od-
chodzą Vitinho, Ique, Pedro 
Pereira oraz Tomasz Lutecki. 
Wcześniej z klubem pożegnał 

się bramkarz Imanol Chavez 
Darias. Pomijając Luteckie-
go, to kiedyś mówiłeś, że 
zawodników pochodzących 
z Brazylii czy Półwyspu 
Iberyjskiego musisz spe-
cjalnie motywować, aby 
w ogóle pozostali w Luba-
wie. Piłkarzom z Kraju Kawy 
czy Hiszpanii znudziła się 
mała miejscowość w woj. 
warmińsko-mazurskim? Czy 
może są inne powody ich 
odejścia? 
— Jeśli chodzi o sferę men-

talną, to szczególne proble-
my z  życiem w  Polsce miał 
bramkarz Imanol. Facet po-
chodzi z Teneryfy, na co dzień 
ma multum słońca i wysoką 
temperaturę, a my w Polsce 
na koniec maja mieliśmy 
10 stopni na termometrze. 
Tylko w  tym jednym przy-
padku powodem odejścia, 
i  to w  trakcie sezonu, była 
chęć powrotu w  rodzinne 
strony. W  pozostałych, czy-
li Ique, Vitinho czy Pereiry, 
to wspólnie z  tymi zawod-
nikami mieliśmy określony 
cel, jakim było mistrzostwo. 
Zarówno ja, jak i zawodnicy 
kalkulowaliśmy możliwość 
rozstania w przypadku, jeśli 
tego nie uda nam się osiąg-
nąć. Tak się stało, taki jest 
sport. Czas na nowe roz-
wiązania. Dotknęliśmy sufi -
tu, którego nie sposób było 
przebić. Teraz potrzebne są 
zmiany. Pamiętajmy, że w na-
szej kadrze wciąż — o czym 
wspominałem wcześniej 
—  jest wielu młodych zdol-
nych futsalistów. Trzeba dać 
im szansę walczenia o  naj-
wyższe cele, po to ich szko-
limy, aby potem grali z naj-
lepszymi w kraju. Niektórzy 
z nich już są zresztą bardzo 
doświadczeni i mimo 20 lat 
na karku mają na koncie dwa 
srebrne medale mistrzostw 
Polski oraz Puchar Polski. 
Przyszłość powinna należeć 
do nich.

Pod koniec sezonu pojawiały 
się opinie, że w Constrakcie 
za dużo jest obcokrajowców. 
Teraz, już po zakończeniu 
rozgrywek, co myślisz o tej 
teorii?
— Jeśli w Lubawie chcemy 

utrzymać aktualny poziom 
sportowy, albo myśleć o czymś 
więcej, to budowanie kadry 
musimy opierać na obco-

krajowcach. Trzy czołowe 
drużyny w ekstraklasie, czyli 
Rekord, my i  Piast Gliwice 
właśnie w taki sposób tworzą 
zespoły. Za czołową trójką jest 
punktowa przepaść, to też 
o czymś świadczy. A z wiado-
mości do nas docierających 
wynika, że beniaminkowie, 
którzy zdobyli awans do 
ekstraklasy, też mocno szu-
kają wzmocnień. Potencjał 
polskiego futsalu nie jest po 
prostu tak duży, aby silne eki-
py tworzyć tylko z naszych ro-
dzimych zawodników. Co do 
naszych stranierich: podję-
liśmy decyzję, że jeśli mamy 
kogoś wymieniać w składzie, 
to właśnie obcokrajowców, 
a  nie naszych lokalnych za-
wodników. 

No właśnie, tu przechodzi-
my do szczegółów: kilku 
zawodników odchodzi, a kto 
przyjdzie w ich miejsce?
— Na podawanie szczegó-

łów jest jeszcze za wcześnie, 
mogę tylko powiedzieć, że je-
stem już po słowie z kilkoma 
futsalistami, którzy prawdo-
podobnie będą reprezentować 
Constract w przyszłym sezo-
nie. Mowa o  jednym Polaku 
i trzech, może nawet czterech 
obcokrajowcach. Muszą tyl-
ko złożyć podpisy pod umo-
wami i mogą grać w naszych 
barwach. Na szczegóły jednak 
jeszcze przyjdzie czas.

Kiedy rozpoczynacie przygo-
towania do nowego sezonu?
— Pod koniec lipca zbierze-

my się na pierwszym po prze-
rwie treningu. Być może uda 
się wyjechać na obóz, jednak 
nie chcemy zapeszać z poda-
waniem konkretów. Sezon 
2021/22 rozpocznie się na 
początku września.

Ciebie jednak, jeszcze po 
sezonie, czekał wyjazd na 
zgrupowanie kadry naro-
dowej do lat 19 w futsalu, 
w której jesteś odpowie-
dzialny za analizę gry rywali. 
Jaki jest najbliższy, najważ-
niejszy cel tej drużyny?
— Przygotowujemy się 

do mistrzostw Europy, któ-
re w  2022 roku odbędą się 
w  Hiszpanii. Być może uda 
się powtórzyć lub nawet po-
prawić rezultat z mistrzostw 
Europy z 2019 roku, kiedy to 
w łotewskiej Rydze wywalczy-
liśmy trzecie miejsce. 

Mateusz Partyga

Chwila radości po ciężkim sezonie. Dawid Grubalski trzyma na rękach swoją żonę Karolinę. 
Ta z kolei trzyma puchar za wicemistrzostwo Polski w futsalu
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Wybory w Jezioraku w końcu dokończone
SPORT || Dwa tygodnie trwała przerwa pomiędzy pierwszą, a drugą częścią Walnego Sprawozdawczo – Wyborczego Zebrania Członków Jezioraka Iława.

W pierwszym terminie (7 
czerwca) zrealizowa-
no tylko część punk-

tów obrad Walnego. Podczas 
tego spotkania ustalono, że 
gremium spotka się ponow-
nie 21 czerwca, już po wpro-
wadzeniu zmian do statutu. 
Zmianie uległa nazwa klubu, 
który nie jest już Iławskim 
Towarzystwem Sportowym 
Jeziorak Iława tylko Iław-
skim Klubem Sportowym 
Jeziorak Iława. To zmiana 
kosmetyczna, ale ważna dla 

kibiców, bo nawiązująca do 
poprzedniej nazwy klubu 
sportowego z  ulicy Sienkie-
wicza, który w  momencie 
największego kryzysu wszedł 
w struktury Iławskiego Towa-
rzystwa Rekreacyjnego. Cały 
projekt statutu IKS Jeziorak 
znajdziemy na stronie inter-
netowej klubu.

W poniedziałek (21 czerw-
ca) w  hali widowiskowo-
-sportowej doszło zatem, po 
dwóch tygodniach przerwy, 
do drugiej części Walnego 

Sprawozdawczo –  Wybor-
czego Zebrania Członków 
Jezioraka Iława. Najważ-
niejszym punktem był wy-
bór nowych władz klubu, 
choć też sporo czasu zajęła 
dyskusja reprezentantów 
Jezioraka z  wiceburmistrz 
Iławy Dorotą Kamińską, 
która także pojawiła się na 
Walnym. Mówiąc krótko 
i  na temat: Jeziorak ocze-
kiwałby większego wspar-
cia finansowego ze strony 
władz miasta.

Wybory
Najważniejszą funkcję dalej 

będzie pełnił Andrzej Sobiech. 
Oprócz prezesa w  zarządzie 
zasiądzie jeszcze dziesięć 
osób: Piotr Śnihur, Łukasz 
Zawłocki, Miłosz Konecki, 
Zbigniew Patorski, Tomasz 
Rybicki, Robert Samel, Łukasz 
Kamiński, Klaudia Obrębska, 
Włodzimierz Siudziński, To-
masz Radziwilski. Wybrano 
także skład komisji rewizyjnej 
(Karol Synowiec, Jakub Kaska, 
Radosław Kamrowski). zico

Przemawia Andrzej Sobiech, który dalej pozostaje prezesem 
Jezioraka Iława
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Skrzynka pomarańczy wyjechała z Iławy
ŻEGLARSTWO || — A pewnie, że szkoda, że w tym roku nie obroniliśmy pierwszego miejsca i nie wygraliśmy klasyfi kacji klubowej Regat Pomarańczowych. 
Trzeba jednak przyznać, że klub z Chojnic zasłużył na zwycięstwo — mówi Michał Maśkiewicz, jeden z trenerów młodych żeglarzy z SSW MOS Iława.

R
egaty Pomarańczo-
we, które odbyły się 
na Jezioraku, to za-
wody przewidziane 
dla początkujących 

młodych wodniaków z grupy 
A i B klasy Optimist. — Dla 
wielu młodych zawodniczek 
i  zawodników, zwłaszcza 
z grupy naborowej, to często 
ich pierwsze regaty w  życiu 
— mówi trener grupy A iław-
skich optimistkarzy Michał 
Maśkiewicz, który wraz 
z  Markiem Karbowskim 
(grupa B) i Krzysztofem Kró-
likiem (grupa naborowa) dba 
o żeglarski (ale też społeczny) 
rozwój małych wodniaków 
optimistkarzy z Iławy i okolic. 
— Takie zmagania, jak Rega-
ty Pomarańczowe, to dobre 
przetarcie przed kolejnymi 
startami. Młodzi jeszcze że-
glarze, bez doświadczenia 
na tego typu zawodach, po-
znają klimat regat, cały cykl 
przygotowań, a  następnie 
procedurę, w jakiej się zma-
gania odbywają. Tu nie tylko 
chodzi o naukę pływania we 
fl ocie, ale także o nabieranie 
doświadczeń organizacyjno-
-społecznych — zauważa tre-
ner Maśkiewicz.

Przez lata wyścigi miały 
miejsce w  Siemianach, na 
północy Jezioraka, jednak 
dwa lata temu wróciły na po-
łudniowy kraniec jeziora, do 
Iławy i Szałkowa. Właśnie na 
tzw. rozlewisku szałkowskim 
odbywały się sobotnie wyścigi. 

Do 37. już edycji Regat Po-
marańczowych im. Mariana 

Skubija zgłosiło się aż 74 
zawodniczek i  zawodników 
z  całego kraju. Gościliśmy 
zatem na Jezioraku wodnia-
ków z LKS Charzykowy, YKP 
Gdynia, Dwójki Warszawa, 
ChKŻ-u Chojnice, Spójni 
Warszawa, Giżyckiej Grupy 
Regatowej, Nauticus Yacht 
Clubu Olsztyn. Tytułu naj-
lepszej drużyny w klasyfi kacji 
klubowej bronili gospodarze 
z  SSW MOS Iława. Przypo-
mnijmy, że nagrodą główną 
w  tej rywalizacji jest słynna 
już skrzynka pełna poma-
rańczy.

>> Nie ma żeglarstwa bez 
wiatru — w sobotę rano, gdy 
flota wypływała w  kierun-
ku Szałkowa z  Portu Iława 
(biuro i  serce regat —  dla 
zaoszczędzenia czasu, ale 
też energii cześć grupy do-
tarła na „szałkowskie” na 
holu) wiało całkiem nieźle. 
Tego dnia udało się rozegrać 
cztery wyścigi, z  wyników 
których —  jak się później 
okazało — sędziowie tworzyli 
klasyfi kację końcową. Bo też 
w niedzielę na Jezioraku wia-
tru było już jak na lekarstwo 
i nie udało się przeprowadzić 
ani jednego startu. Ostatecz-
nie klasyfikację klubową 
wygrał Chojnicki Klub Że-
glarski i to do optimistkarzy 
z  Chojnic trafiła skrzynka 
pełna pomarańczy. W Iławie 
żałują, że nie udało im się 
obronić mistrzowskiego tytu-
łu. — A pewnie, że szkoda, że 
w tym roku nie obroniliśmy 
pierwszego miejsca i nie wy-

graliśmy klasyfi kacji klubo-
wej Regat Pomarańczowych. 
Trzeba jednak przyznać, że 
klub z  Chojnic zasłużył na 

zwycięstwo —  ocenia tre-
ner Maśkiewicz.

— ChKŻ to klub podobny 
do naszego iławskiego; także 

wywodzi się znad jeziornego 
miasta, tak więc jego żeglarze 
bardzo dobrze czują się na Je-
zioraku. Tym razem w rywa-

lizacji jeziorowców to ChKŻ 
był górą — dodaje trener.

W klasyfikacji indywidu-
alnej zwyciężył Miłosz Cie-
chanowicz z Giżyckiej Grupy 
Regatowej (był także pierw-
szy w rywalizacji chłopców), 
natomiast wśród dziewczy-
nek wygrała Zosia Gil (ChKŻ 
Chojnice, była druga w gene-
ralce). Spośród gospodarzy 
z SSW MOS Iława najlepiej 
pływała Julia Agnieszczak 
( jest w Złotej Dziesiątce na-
szego ostatniego plebiscytu 
na Najpopularniejszego Spor-
towca 2020 roku wg. czytel-
ników Gazety Iławskiej). Jul-
ka była siódma w generalce, 
a druga wśród żeglarek. Jeśli 
chodzi o najlepszego iławiani-
na, to najwyżej w tabeli wyni-
ków jest Natan Dziedziak (9. 
w klasyfi kacji generalnej).

Mateusz Partyga

REGATY POMARAŃCZOWE 2021
Pierwsza dziesiątka 
klasyfi kacji końcowej

1. Miłosz Ciechanowicz (Giżycka 
Grupa Regatowa)
2. Zofi a Gil (CHKŻ Chojnice)
3. Jan Mucharski (YKP Gdynia)
4. Adam Pakulski (Nauticus Yacht 
Club Olsztyn)
5. Radosław Dudkiewicz (LKS 
Charzykowy)
6. Piotr Sołtysiak (CHKŻ Chojnice)
7. Julia Agnieszczak (SSW MOS Iława)
8. Stanisław Nosol (CHKŻ Chojnice)
9. Natan Dziedziak (SSW MOS Iława)
10. Antonina Dziekańska (Giżycka 
Grupa Regatowa)

Regaty Pomarańczowe, które odbyły się na Jezioraku, to zawody przewidziane dla począt-
kujących młodych wodniaków z grupy A i B klasy Optimist. Dla wielu młodych zawodni-
czek i zawodników, zwłaszcza z grupy naborowej, to często ich pierwsze regaty w życiu
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Iławianki lubią brąz. Nikola i Ewelina trzecie w województwie!
SIATKÓWKA PLAŻOWA || Inauguracja mistrzostw województwa warmińsko-mazurskiego rozpoczęta od rywalizacji kadetek.

Na boiskach plaży miej-
skiej w Ostródzie bardzo 
dobry występ zaliczyły 

zawodniczki MKS Kris-Bus 
Zryw-Volley, Nikola Sołobo-
dowska i  Ewelina Jarnicka. 
Iławianki wywalczyły brązo-
we medale i  zarazem awans 
do turnieju półfinałowego 
mistrzostw Polski.

>> Do rozgrywek zgłosiło 
się dziewiętnaście par z woj. 
warmińsko-mazurskiego. 
Zawodniczki Zrywu w  tur-
nieju rozegrały pięć meczów, 
przegrywając tylko jeden 
(1:2) w półfi nale z siatkarkami 
MKS Truso Elbląg. — Bardzo 
dramatyczny pojedynek, sto-
jący na wysokim poziomie 

emocjonalnym i  sportowym 
siatkarki Zrywu rozegrały z go-
spodyniami turnieju, zespołem 
SMS Ostróda — mówi Mieczy-
sław Pietroczuk, trener drużyn 
z Iławy, które grały w turnieju. 
— Pierwszy set to zdecydowa-
na wygrana siatkarek z Ostró-
dy, natomiast w drugim secie 
siatkarki Zrywu ambitnie od-
robiły straty wygrywając 21:19. 
Trzeci decydujący set, którego 
stawką było zdobycie brązo-
wego medalu mistrzostw wo-
jewództwa, to gra na dużych 
emocjach. Od początku seta 
dobra gra naszych siatkarek 
i  kilka punktów przewagi 
pozwoliły po ostatniej piłce 
meczowej cieszyć się ze zwy-

cięstwa — relacjonuje szkole-
niowiec w iławskim klubie siat-
karskim.

Wychodzi na to, że Nikola 
Sołobodowska i Ewelina Jarni-
cka bardzo lubią brąz. Kolejno 
w sezonach 2019 w młodzicz-
kach, 2020 w kadetkach oraz 
w sezonie 2021, również w ka-
detkach, zdobyły brązowe me-
dale mistrzostw województwa.

Pozostałe zespoły Zrywu 
uczestniczące w mistrzostwach 
zajęły kolejno miejsca: Pauli-
na Cichowska i Oliwia Bączek 
miejsce w przedziale 9-12, na-
tomiast zespoły Natalia Lewko 
i  Maja Pomoryn oraz Maria 
Tasarz i Olga Nowak miejsca 
w przedziale 13-16. – Najbar-

dziej z  tych zawodów cieszy 
mnie sukces Nikoli i Eweliny. 
Zagrały dobry turniej, chociaż 
muszę stwierdzić, że jeszcze 
popełniały dużo błędów, które 
będzie trzeba wyeliminować 
przygotowując się do turnieju 
półfi nałowego. Mam nadzieję, 
że dzięki wspólnemu zaanga-
żowaniu w pracę treningową, 
w mecze towarzyskie podczas 
turnieju Plaża Gotyku – Toruń 
2021 oraz dzięki udziałowi 
w mistrzostwach województwa 
juniorek, będziemy z powodze-
niem walczyć o awans do fi nału 
mistrzostw Polski kadetek. Tur-
niej półfi nałowy odbędzie się 
w dniach 12–14 lipca — dodaje 
Pietroczuk. zico

Nikola Sołobodowska i Ewelina Jarnicka (MKS Kris-Bus 
Zryw-Volley Iława) wywalczyły brązowe medale mistrzostw 
województwa kadetek i zarazem awans do turnieju 
półfi nałowego mistrzostw Polski
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Pływacy dziękują za gościnę!
PŁYWANIE || 71 pływaczek i pływaków wzięło udział w dziewiątej edycji Rajdu Pływackiego wokół Małego Jezioraka. To wynik bardzo dobry, bo — jak 
podkreślają organizatorzy z klubu sportowego Orka Iława — właśnie o frekwencję trzeba się martwić w zawodach rozgrywanych w czasie pandemii.

7
50, 1500 i 3000 me-
trów — takie dystan-
se mieli do wyboru 
uczestnicy 9. Rajdu 
Pływackiego wokół 

Małego Jezioraka. Zawody 
odbyły się w  niedzielę (20 
czerwca), gdy termometry 
w Iławie, podobnie ja w więk-
szości kraju, wskazywały po-
wyżej 30 stopni Celsjusza.

— Zapewne dla kibiców 
i przechodniów, którzy obser-
wowali zmagania, taka pogo-
da jest dobra, dużo lepsza od 
np. deszczu, jednak akurat 
dla pływaczek i  pływaków 
było trochę za gorąco. A trze-
ba pamiętać, że większość 
uczestników pływała w pian-
kach — zaznacza Aneta Ry-
chlik z iławskiej Orki, klubu, 
który po raz kolejny organi-
zował Rajd.

Na szczęście pływający uko-
jenie znajdowali w  wodach 
Małego Jezioraka — 24 stop-
nie to jednak trochę chłodniej 
niż 30+. Do tego położony 
w centrum miasta akwen jest 
idealną areną na tego typu 
wydarzenia. —  Chcemy, aby 
nad naszym pięknym jezio-
rem działo się jak najwięcej, 
abyśmy my także potrafili 
wykorzystać potencjał Małego 
Jezioraka — dodaje Rychlik, 
która jest także miejską radną.

Organizatorzy mieli obawy 
co do frekwencji — obostrze-

nia pandemiczne spowodo-
wały, że warunki do treno-
wania były bardzo utrudnione 
lub też całkowicie niemożli-
we, bo koronawirus poza-
mykał baseny. Na szczęście 
okazało się, że głód sportowej 
rywalizacji, ale przede wszyst-
kim chęć spotkania się z pły-
wacką bracią była ogromna! 

Do zawodów zapisało 
się łącznie 71 osób, czyli 
prawie tyle, ile w latach 
poprzednich (pomijając 
rok 2020, kiedy to 
z uwagi na pandemię nie 
organizowano Rajdu). 

—  Uczestnicy z  Olsztyna 
dziękują Organizatorom. Jak 
zwykle organizacja i atmosfe-
ra na medal. Pozdrawiamy 
serdecznie — można przeczy-
tać na facebooku Orki Iława, 
w  komentarzu pod postem 
o Rajdzie.

Oczywiście nie tylko olszty-
nianie pojawili się w Iławie; nad 
Jeziorak przyjechały pływaczki 
i pływacy z wielu zakątków kra-
ju. Nie brakowało też iławian 
(jak zwykle mocna ekipa Orki 
i  Orki Masters) oraz suszan, 
ale jeszcze a propos olsztynian: 
znakomity wynik w wyścigu na 
3000 metrów wykręcił Konrad 

Kozłowski. Zawodnik Kormo-
rana dystans ten przepłynął 
w  czasie 00:35:44! Zawody 
niby amatorskie, ale wyniki już 
do docenienia. A taki np. Piotr 
Konopacki, także z  Olsztyna 
(Aquasfera Masters) potrafi ł 
wygrać w swojej kategorii wie-
kowej +40 lat zarówno w wyści-
gu na 750, jak i 3000 metrów. 
Trochę podobnie jak Marcin 
Szymkowiak reprezentujący 
Narie 10,5 Morąg, który zwy-
ciężył w swojej kat. 30-39 lat 
zarówno na 750, jak i 1500 me-
trów.

— Za rok ponownie zapra-
szamy do naszej pięknej Iławy. 
Opinie uczestników tylko po-
twierdzają, że warto robić Rajd 
Pływacki — mówi Aneta Rychlik.

ZWYCIĘSCY IX RAJDU 
PŁYWACKIEGO DOOKOŁA 
MAŁEGO JEZIORAKA

DYSTANS 750 METRÓW
Kobiety
Kategoria K0 do lat 16:
Emilia Tofi l (czas: 00:10:28, klub/
miejscowość: Delfi n Gdynia)
K2 30-39 lat:
Emilia Sączyńska (00:11:27; Warsaw 
Masters Team)
K3 pow. 40 lat:
Julita Drobotko (00:19:26; Iława)

Mężczyźni
M0 do lat 16:
Kamil Czarnota (00:10:24, MALWOPR 
Malbork)
M2 30-39 lat:
Marcin Szymkowiak (00:11:57; Narie 
10,5 Morąg)
M3 powyżej 40 lat:
Piotr Konopacki (00:10:59; Aquasfera 
Masters Olsztyn)

DYSTANS 1500 METRÓW
Kobiety
K2 30-39 lat:
Justyna Maśkiewicz (00:29:44;
Orka Masters Iława)
K3 powyżej 40 lat:
Magdalena Burandt (00:28:32; 
Iława)

Mężczyźni
M1 16-29 lat:
Waldemar Klejna (00:25:33; 
OrkaMasters Iława)
M2 30-39 lat:
Marcin Szymkowiak (00:24:15; 
Narie 10,5 Morąg)
M3 powyżej 40 lat:
Michał Królikowski (00:20:27; 
Jarużyn)

DYSTANS 3000 METRÓW
Kobiety
K1 16-29 lat:
Sandra Wiśniewska (00:48:59; 
Orka Iława)
K2 30-39 lat:
Wiktoria Lewandowska 
(00:48:14; GWSC Team Gdańsk)

Mężczyźni
M1 16-29 lat:
Konrad Kozłowski (00:35:44; 
MTP Kormoran Olsztyn)
M2 30-39 lat:
Andrzej Gołembiewski (00:39:33; 
TMT Toruń Multisport)
M3 powyżej 40 lat:
Piotr Konopacki (00:42:16; 
Aquasfera Masters Olsztyn)

 Mateusz Partyga

Jak zwykle silna ekipa OrkaMasters Iława
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Start wyścigu na 750 metrów
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462 dni – po takim czasie wrócił (nareszcie) iławski parkrun!
BIEGI || Było kilka podejść, jednak ostatecznie dopiero po ponad roku udało się zorganizować kolejną edycję biegu parkrun Mały Jeziorak.

Przerwa była oczywiście 
spowodowana obostrze-
niami związanymi z pan-

demią koronawirusa. 
>> Przypomnijmy –  ostat-

nia, przedpandemiczna edy-
cja parkrunu odbyła się 7 
marca 2020 roku, oczywiście 
w sobotę. To zresztą podsta-
wa tego ogólnoświatowego 
wydarzenia sportowego: bie-
gi na całym globie odbywają 
się właśnie w  soboty, start 
każdego równo o  godzinie 

9.00. Trasa zawsze ma dy-
stans pięciu kilometrów, co 
w  Iławie idealnie składa się 
na dwie pętle wokół znajdu-
jącego się w centrum miasta 
jeziora Mały Jeziorak. 

Po bardzo długim czasie 
oczekiwania w końcu można 
było przeprowadzić kolejny 
bieg. – 39 916 800 sekund, 
665 280 minut, 11 088 go-
dzin, 462 dni, 66 tygodni, 15 
miesięcy i 5 dni, czyli 1 rok 
i 97 dni - tyle czasu czekali-

śmy, aby spotkać się z Wami 
na 25. edycji parkrun Mały 
Jeziorak, Iława - wyliczają 
organizatorzy iławskiego, 
cyklicznego biegu. - Cu-
downie było Was znowu zo-
baczyć zdrowych, radosnych, 
uśmiechniętych i wcale nie 
w  takiej najgorszej formie. 
W sobotę 12 czerwca biega-
ło lub maszerowało razem 
z nami 75 osób, z czego aż 17 
było debiutantami. Mamy 
nadzieję, że zostaniecie 

z  nami na dłużej. 9 osób 
odnotowało nowe rekordy 
życiowe. Brawo, brawo! - 
czytamy na parkrun Mały 
Jeziorak. –  Warto wspo-
mnieć, że spotkanie odbyło 
się dzięki 16 wolontariu-
szom, którym pięknie dzię-
kujemy za poświęcony czas 
i motywujące słowa na tra-
sie –   dodają organizatorzy, 
a kolejny (i kolejny, i kolej-
ny....) bieg – a  jakże – w so-
botę o 9.00. zico

Na trasie parkrun Mały Jeziorak – biegaczki i biegacze 
stęsknili się już za iławskim biegiem
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Bycie trenerem to pasja. A pasjonat to... wariat
PRZEWODNIK PO BIEGANIU || Trener na etacie to rzadkość. Popołudnia przeznaczone po pracy na potrzeby szkolenia przeciągają się daleko poza sam 
trening. Pasja za free — jak mówią moi znajomi. Kto nie potrafi  jej przyjąć w takim wymiarze, to nie ma czego szukać w trenerskiej posłudze.

L
ekkoatletyka to praca 
w  terenie bez rozciąg-
niętego parasola. Nie 
ma złej pogody. Deszcz, 
śnieg, mróz — przytula 

spragnionych wyniku. Dobrze 
opłacani trenerzy uznanych 
dyscyplin drużynowych za-
wstydzają zarobkami. Wyna-
grodzenie lekkoatletycznych 
przewodników to poziom 
o którym się nie mówi z pro-
stej przyczyny: trudno się 
chwalić czymś, co wywołuje 
uśmiech niedowierzania. 

Przebywanie przez 
wszystkie dni tygodnia 
we wzajemnej relacji 
odsłania całość 
młodego człowieka, 
obnaża również 
trenerski warsztat. 
Odpowiedzialność za 
zdrowie i przyszłość 
podopiecznych wiąże 
w uzależnieniu obie 
strony.

Postęp, który bardzo szybko 
następuje w okresie młodzika, 
nakręca emocje. Juniorskie 
przyhamowanie wynikające 
z  zawirowań skoku pokwi-
taniowego studzi te relacje. 
Zaczyna się wzajemna ocena 
i często, szczególnie w szkole-
niu dziewcząt, mały festiwal 
wzajemnych pretensji. To 
trudny okres dla obu stron. 
Psychologia obroni trenera. 

Zawodników może przestrzec 
tylko wcześniejszy komunikat 
o  czekających ich trudnoś-
ciach w  rozwoju. W  Polsce 
trener zastępujący system 
porusza się na skraju różnych 
profesji. Ryzykuje wiele, aby 
nie tylko szkolić. Zdarza się, 
że musi zastępować rodziców. 

Wyniki w szkole podstawo-
wej to najczęściej plony prze-
rostu biologicznego. Wielu 
trenerów, nauczycieli, którzy 
nie szkolą dalej, nie wie jak 
to jest zmierzyć się z proble-
mami czasu juniora, młodzie-
żowca i seniora. Zrozumienie 
rozwoju wartości cech moto-
rycznych to sztuka, na której 
opiera się lekkoatletyczne 
wtajemniczenie. Szkolenie 
ukierunkowane wymaga nie 
tylko wiedzy. Bardzo często 
z uwagi na brak środków na 
podstawowe testy, czucie za-
wodnika musi je zastępować. 

Współzależność zawodnik/
trener jest zapisana w para-
grafach. Czytający ustawę 
o zawodzie trenera są zasko-
czeni odpowiedzialnością wy-
nikającą z obciążeń szkolenio-
wych. Trenerzy po studiach 
coś tam słyszeli o ryzyku tej 
profesji. Uwolnienie zawo-
du dające kwalifikacje na 
cito jakoś nie koreluje z da-
lekowzrocznością. Szybko 
—  to łącznik spajający obie 
strony, szczególnie widocz-
ny w  amatorskim bieganiu. 
Prowadzenie grupy wycho-
dzi daleko poza wychowanie 
fi zyczne. Absorbuje w sposób 
absolutny. Gdyby trener my-
ślał o  konsekwencjach tak 

często jak o  tym, co zrobić 
zlecając zadania, to by po 
prostu tego nie robił. Zdarza 
mi się rozmawiać na ten te-
mat. Czuję jednak margina-
lizację tematu. Wydaje się, że 
nieznajomość ustaw zwalnia 
z odpowiedzialności. W cza-
sach w  których każdy błąd 
potęguje moc facebooka, 
trzeba mieć wiele odwagi i de-
terminacji, aby uprawiać ten 
zawód. Wiele lat wcześniej 
do sekcji po wstępnej selek-
cji trafi ały osoby o poziomie 
wartości cech motorycznych 
przewyższającej obecne po-
kolenie. Teraz zanim wpro-
wadzi się trenerskie plany 

w szkolenie, trzeba odkopać 
zagrzebany talent. Wynik 
wywołujący radość tworzy 
trenerskie emocje. Porażkę po 
zawodach szybko neutralizuje 
wysiłek następnego dnia. 

Znam wielu trenerów z lek-
koatletycznego świata. Po-
dzieliłbym ich na dwie grupy. 
Pierwsza porządkuje wiele 
innych obowiązków w planie 
dnia, aby zdążyć na trening. 
Nie ma dla niej rzeczy nie-
możliwych. Poruszy góry, aby 
osiągnąć wspólny cel. Planuje 
obciążenia w taki sposób, aby 
ich intensywność nie przeska-
kiwała etapów rozwoju. Jest 
cierpliwa w oczekiwaniu wy-

niku wbrew potrzebom oto-
czenia. To trudny przeciwnik 
dla tych, co idą na skróty. To 
większość z tego podwórka.

Po drugiej stronie zdarzają 
się trenerzy, którzy są obecni 
tylko na treningu. Przepro-
wadzają go na zasadzie: „no, 
to co dzisiaj?...” i na tym koń-
czą swoją rolę. Nie patrzą na 
przyszłość podopiecznych. 
Cel uświęca środki. Odpo-
wiedzialność za los młodego 
człowieka w  sporcie wyczy-
nowym, to temat indywidu-
alnych postaw. Nie powinno 
się ślepo wchodzić w szpony 
sportu nie przewidując tego, 
co może być za zakrętem. 

Medal olimpijski to szansa 
jedna na milion. Perspek-
tywa, aby przyszłość wiązać 
fi nansowo z tym co przynie-
sie sport, to też totolotek. 
Sport to uzależniająca pu-
łapka często tworząca wybór 
zero-jedynkowy. Narkotyczna 
manipulacja wysiłkiem już na 
początku może wskazać kie-
runek. Trzeba wyważyć kon-
sekwencje. 

Trenerska profesja to temat 
rodzinnych zawirowań. Zajęte 
wszystkie popołudnia, week-
endy, urlopy przeznaczone na 
potrzeby innych, ustawiają 
najbliższych w zależności od 
sportowego kalendarza. Do-
kształcanie, wyjazdy, obozy 
zabierają resztki czasu, a po-
szukanie talentów powoduje 
ciągłą potrzebę rozglądania 
się. Po wypracowaniu pozy-
cji można sobie pozwolić na 
samonapędzającą się karu-
zelę zawodniczą. Zawodnik 

przychodzi do trenera — ten 
sposób kontaktu najczęściej 
wskazuje przyszłego mistrza.

Spotykam trenerów, którzy 
nie potrafi li pogodzić rodzin-
nej funkcji z ponadwymiaro-
wym etatem sportu. Widzę 
ich na stadionach owładnię-
tych poszukiwaniem olimpij-
czyków. Przywiązanie zawod-
nika do siebie na dłużej niż 
wymaga tego etap szkolenia 
jest jednym z większych błę-
dów w szkoleniu. W pewnym 
momencie rozwoju impulsy 
stają się nieprzyswajalne, 
blokują postęp. Trzeba zmie-
niać akcenty, stymulować 
organizm innymi bodźcami. 
Tylko tak można zrobić na-
stępny krok. Nie można się 
udręczać wzajemną relacją.

Bycie trenerem to pasja. 
Jednak pasjonat, to w  sta-
ropolskiej gwarze —  wa-
riat. Może coś w  tym jest. 
Trzeba być wariatem, aby 
poświęcać się dla innych za-
niedbując nie tylko siebie. 
Jednak to wariactwo potrafi  
czynnościowo wiele. O wiele 
więcej niż szkolne wycho-
wanie fi zyczne bez rozliczeń 
z rozwoju fi zyczności. Środ-
ki przeznaczane na wyna-
grodzenie nie zniechęcają. 
Przewidywalny szkolny etat 
ze sportem w obowiązku za-
wodowym inaczej patrzy na 
ucznia. Cieszy się z wyników 
osiąganych w  rywalizacji 
Szkolnego Związku Spor-
towego korzystając z  pracy 
innych, zaciemniając przy 
okazji prawdziwy obraz 
szkolnego sportu. Paweł Hofman

Paweł Hofman (z prawej, uśmiechnięty), autor naszego 
cyklu Przewodnik Po Bieganiu, podczas międzynarodo-
wego mityngu skoku wzwyż Kaper Cup, który organizo-
wał w Iławie
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„Chudy” wraca do oktagonu! P. Duński będzie walczył na gali FEN 35
MMA || — To naprawdę duża szansa dla Patryka, bo federacja FEN to ścisła polska i nie tylko polska czołówka jeśli chodzi o organizację gal MMA — mówi trener Dawid Tarasiewicz.

Szkoleniowiec z Iławy na my-
śli ma Patryka Duńskiego 
i jego najbliższą walkę z Ka-

milem Łebkowskim, do której 
dojdzie w  sobotę 26 czerwca 
w Ostródzie. 

>> Proszę sobie wyobrazić, że 
Patryk Duński ostatnią (zawo-
dową) walkę stoczył... dwa lata 
temu! W sobotę 1 czerwca 2019 
zawodnik Arrachionu Iława 
przez techniczny nokaut poko-
nał w walce wieczoru gali CFN 
Macieja Kalicińskiego i mocno 

zaskoczył widownię obserwu-
jącą w  Kamiennej Górze galę 
Contender Fight Night. Jak 
wówczas zaznaczyliśmy, „ta wi-
dowiskowa wygrana Duńskiego 
może znacznie przyspieszyć jego 
karierę na zawodowym ringu”. 
Tak też się stało. 

Kolejną walkę popularny 
„Chudy” miał stoczyć 28 marca 
2020 na swoim terenie, czyli 
w Iławie, jednak gala Prospekt, 
która miała się odbyć w hali wi-
dowiskowo-sportowej, nie doszła 

do skutku z powodu pandemii. 
Jak więc widać, także w MMA 
koronawirus nieźle namieszał. 
Na szczęście również w świecie 
sportów walki wszystko powoli 
wraca do normalności. 

>> W  sobotę 26 czerwca 
w ostródzkim amfi teatrze dojdzie 
do dali MMA FEN 35: LOTOS 
Fight Night. Jedną z walk będzie 
pojedynek Patryka Duńskiego 
z Kamilem Łebkowskim. — Prze-
rwa od ostatniej walki Patryka 
była rzeczywiście bardzo długa, 

ale na szczęście wraca do oktago-
nu i w końcu stoczy kolejny zawo-
dowy pojedynek — mówi Dawid 
Tarasiewicz, trener zawodników 
Arrachiona Iława. — To napraw-
dę duża szansa dla Patryka, bo 
federacja FEN to ścisła polska 
i nie tylko polska czołówka jeśli 
chodzi o organizację gal MMA. 
Długo czekaliśmy na to, aby 
reprezentant iławskiego klubu 
mieszanych sztuk walki mógł 
stoczyć pojedynek na tak dużej 
gali — dodaje Tarasiewicz. zico

W ten sposób (dźwignia nogami na głowę rywala) Patryk 
Duński (z lewej) pokonał Macieja Kalicińskiego
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Już słychać bębny! Smocze łodzie nadciągają
SMOCZE ŁODZIE || Nowy sezon, nowe regulacje, nowe wyzwania, ale ten sam, najwyższy poziom — tak można zapowiedzieć pokrótce 
zbliżające się wielkimi krokami VII Regaty Smoczych Łodzi — O Złote Wiosło Jezioraka, Iława 2021.

T
o już siódma edycja 
regat smoczych łodzi, 
odbywających się na 
położonym w  samym 
sercu Iławy jeziorze 

Mały Jeziorak. Do wydarzenia 
przyciągającego nad akwen 
rzesze wioślarek i  wioślarzy, 
ale także kibiców, dojdzie 
w sobotę 3 lipca. Wówczas to 
osady będą startowały w wy-
ścigach, a rytm wiosłowania 
będzie podawał im siedzący 
na dziobie bębniarz. Przy-
pomnijmy, że zeszłoroczne 
zmagania — z uwagi na pan-
demię —  zostały odwołane 
w pierwotnym terminie (so-
bota 4 lipca) i przełożone na 
rok 2021.— Nie tak dawno 
temu rządzący zezwolili na 
uprawianie sportu grupowo 
na świeżym powietrzu, a do-

kładniej na „zewnętrznych 
obiektach sportowych”. Jako 
klub Drakens Iława – Smocze 
Łodzie, oczywiście skrzętnie 
z tego skorzystaliśmy. Wszak 
na Jezioraku dysponujemy 
odpowiednim obiektem, mam 
tu na myśli tor wioślarski za 
wyspą Wielka Żuława — mówi 
Wojciech Duda, reprezentant 
iławskiego klubu smoczych 
łodzi. — Po praktycznie mar-
twym sezonie w  2020 roku 
jesteśmy pełni chęci i werwy 
by pływać jak najwięcej i poja-
wiać się w różnych miejscach 
Polski, by w biało-niebieskich 
strojach reprezentować Iławę 
na regatach łodzi smoczych 
— dodaje.

W ramach rozruchu przed 
najważniejszymi startami 
Drakensi pojawili się na rega-

tach w Kolbudach, organizo-
wanych przez jeden z trójmiej-
skich klubów smoczych łodzi. 
Tydzień później, w Chełmnie, 
wygrali w zawodach fi nał B. 
—  A  musimy się pochwalić, 
że rywalizowaliśmy z najlep-
szymi, a czasy były naprawdę 
wyrównane. Podeszliśmy do 
tego absolutnie bez komplek-
sów i  psychicznego balastu, 
mimo tego, że jesteśmy tak 
naprawdę amatorami. Przy-
niosło to bardzo fajne efekty 
— relacjonuje wioślarz z Iławy. 

Najważniejszymi zawoda-
mi w  sezonie dla iławskiego 
klubu są niezmiennie Regaty 
Smoczych Łodzi —  O  Złote 
Wiosło Jezioraka, które Dra-
kens zorganizuje już po raz 
siódmy i na które serdecznie 
zaprasza już teraz. — Zapra-

szamy tym goręcej, że są to re-
gaty wyjątkowe w skali kraju. 
U  nas, obok sprawdzonych, 
znanych i  uznanych osad 
sportowych z całej Polski i nie 
tylko, które startują w kate-
goriach Sport, czyli Open20, 
Mikst20 i Woman10, startują 
totalni amatorzy, którzy nie-
kiedy dopiero przygotowując 
się do zawodów po raz pierw-
szy w  życiu widzą smoczą 
łódź! — zauważają Drakensi. 
Ponadto są to chyba jedyne 
regaty, w których nie staruje 
klub je przeprowadzający. 
Drakensi —  jak podkreślają 
— skupiają się na organizacji, 
tak aby każdy z uczestników 
czy kibiców miał pewność, że 
jest w najlepszym możliwym 
miejscu na tego typu zawody. 
Nie bez znaczenia jest rów-

nież fakt, że bardzo często 
to zawodnicy Drakens Iława 
organizują swoje drużyny 
amatorskie złożone z kolegów 
z zakładów pracy, szkoły czy 
sąsiadów – istotny jest zapis 
w regulaminie, że w drużynie 
amatorskiej może startować 
tylko jeden Drakens! — Nie 
robimy tego by tworzyć „dre-
am team’y” i zdobywać meda-
le. Robimy to po to, aby popu-
laryzować ten wspaniały sport 
— tłumaczy Duda.

Klub smoczych łodzi znad 
Jezioraka zaprasza zatem 
mieszkańców Iławy i  okolic 
do formowania swoich osad 
i  zgłaszania się do regat. 
Wszystkim zgłoszonym dru-
żynom Drakens gwarantuje 
szkolenie i  treningi, tak aby 
każdy kto wystartuje w zawo-

dach, choćby po raz pierwszy, 
miał możliwość wyrównanej 
rywalizacji. Zgłoszenia moż-
na wysyłać na adres e-mail: 
drakens.ilawa@gmail.com, 
a po szczegóły zapraszamy na 
drużynowy fanpage (https://
www.facebook.com/smoki.
ilawa/). — Jeżeli wolicie sport 
w  opcji kibic to zapraszamy 
nad brzeg Małego Jezioraka 
3 lipca do podziwiania rywa-
lizacji najbardziej uznanych 
osad z całej Polski oraz dru-
żyn z naszego podwórka. Być 
może następnym razem i  z 
Wami spotkamy się na wodzie 
— iławianie w ten sposób za-
chęcają do przyjścia na regaty. 
Gazeta Iławska po raz kolej-
ny jest patronem medialnym 
tego wydarzenia. 

Mateusz Partyga

Wyścigi smoczych łodzi to niezwykle widowiskowa dyscyplina sportu. Tu regaty O Złote Wiosło Jezioraka
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Damian Przytuła zmienia barwy klubowe
PIŁKA RĘCZNA || Z północy na samo południe kraju, ale wciąż w Superlidze, do tego w silniejszym klubie.

Damian Przytuła, wy-
chowanek Jezioraka, 
przechodzi z  MMTS-u 

Kwidzyn do Górnika Zabrze. 
Iławianin opowiedział nam 
o kulisach tego transferu.

>> Damian Przytuła to wraz 
Rafałem Kuptelem najlepsi 
(póki co) wychowankowie 
iławskiego szczypiorniaka. 
Kuptel, o  którym pisaliśmy 
w  przeszłości wielokrotnie, 
po zakończeniu kariery za-
wodniczej został trenerem 
— od 2014 roku odpowiada za 
wyniki występującej w PGNiG 
Superlidze Gwardii Opole. 
W tej samej Superlidze od kil-
ku sezonów gra inny iławia-
nin, czyli Przytuła właśnie.

Damian wielki talent do 
piłki ręcznej pokazał już 
w Jezioraku, a jego możliwości 
dostrzegli m.in. w Olsztynie: 
iławianin trafił do Warmii 

na sezon 2016/17. Następ-
nie był transfer do wyższej 
ligi, konkretnie do Superligi 
i MMTS-u Kwidzyn, w którym 
Przytuła występował od sezo-
nu 2017/18 do teraz. Oczywi-
ście w tzw. międzyczasie był 
debiut i  gra w  reprezentacji 
Polski, jednak to akurat temat 
na zupełnie inną opowieść 
— o tym wkrótce. Teraz sku-
piamy się przede wszystkim 
na zmianie barw klubowych 
przez iławianina. Górnik Za-
brze ofi cjalnie poinformował 
na swoim portalu interneto-
wym o pozyskaniu zawodnika 
grającego na lewym rozegra-
niu.

„Wraz z  rozpoczęciem 
przygotowań do sezonu 
2021/2022 do zespołu Gór-
nika Zabrze dołączy niespeł-
na 23-letni Damian Przytuła! 
Mierzący aż 198 centymetrów 

wzrostu lewy rozgrywający 
podpisał trzyletni kontrakt 
z  Trójkolorowymi” —  czy-
tamy na oficjalnej stronie 
internetowej zabrzańskiego 
klubu (handballzabrze.pl). 
—  Od dawna obserwowali-
śmy tego zawodnika i chcie-

liśmy go w naszym składzie, 
ale dopiero teraz udało się 
nam go sprowadzić do Za-
brza —  mówi w  artykule 
Bogdan Kmiecik, prezes 
zabrzańskiego klubu. — Da-
mian dysponuje świetnym 
rzutem z drugiej linii, gra też 

w obronie i bez wątpienia bę-
dzie wzmocnieniem naszego 
zespołu, o  czym wraz z  tre-
nerem Lijewskim jesteśmy 
przekonani — dodaje prezes. 
Redaktorzy handballzabrze.
pl tłumaczyli wówczas przy 
okazji, że Przytuła do końca 
niedawno zakończonego se-
zonu reprezentować będzie 
barwy MMTS-u Kwidzyn. 

>> Skontaktowaliśmy się 
z Damianem, aby porozma-
wiać o zmianie barw klubo-
wych. Jak się okazuje, śląskiej 
gwary jeszcze się nie uczy, ale 
za to już rozgląda się za no-
wym mieszkaniem w Zabrzu. 
Tym bardziej, że na Górnym 
Śląsku jest jego życiowa part-
nerka, Oliwia. 

— W  Zabrzu mam dużo 
większe perspektywy rozwo-
ju i gry dla silniejszego klu-
bu. Górnik zaliczany jest do 

krajowej czołówki, MMTS to 
jednak trochę niższa półka 
—  tłumaczy Przytuła. —  Do 
Zabrza wybieram się w poło-
wie lipca, kiedy to rozpocznie 
się okres przygotowań do 
nowego sezonu. Inauguracja 
rozgrywek 2021/22 przewi-
dziana jest na wrzesień tego 
roku — mówi iławianin.

Transfer do Górnika oczy-
wiście nie jest dziełem przy-
padku, bo w Zabrzu są dobrze 
zorientowani w ligowej sytua-
cji. — Działacze Górnika, wie-
dząc o możliwych problemach 
MMTS-u, skontaktowali się ze 
mną w sprawie przejścia do ich 
klubu. Już wcześniej było zain-
teresowanie z ich strony moją 
grą w  Zabrzu. Cieszę się, że 
ten transfer doszedł do skut-
ku — mówi Przytuła, który już 
złożył podpis pod kontraktem 
z nowym klubem. zico

Iławianin Damian Przytuła (tu jeszcze w barwach MMTS 
Kwidzyn) podczas ataku na bramkę rywala
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Iławianka trzecia w zawodach Pucharu Świata! 
ŻEGLARSTWO || Znakomity start zaliczyła zawodniczka SSW MOS Iława. Agata Barwińska, żeglarka pływająca w klasie Laser Radial, zajęła trzecie 
miejsce w zawodach Pucharu Świata, do których doszło w holenderskim Medemblik.

I
ławianka swoim startem 
w  Holandii potwierdza 
sportową klasę, wielki ta-
lent żeglarski, ale także sil-
ny charakter i umiejętność 

pływania pod dużą presją, bo 
sprawa brązowego medalu 
PŚ, na który chrapkę mia-
ła także aktualna mistrzyni 
olimpijska Marit Bouwmee-
ster, była otwarta dosłownie 
do ostatniego wyścigu.

>> Regaty w  Medemblik 
odbywały się w  dniach 2-6 
czerwca. Łącznie odbyło się 
dziewięć wyścigów, w  tym 
ten ostatni, najważniejszy 
(bo podwójnie punktowany), 
czyli niedzielny medal race. 
— W regatach Pucharu Świata 
w Medemblik w klasie RS:X 
kobiet na starcie zabrakło 
reprezentantek Polski. Polki 
wystartowały za to w  klasie 
Laser Radial. Najlepiej z nich 
spisała się ubiegłoroczna brą-
zowa medalistka mistrzostw 
Europy, Agata Barwińska 
— relacjonuje na swojej stro-
nie internetowej Polski Zwią-
zek Żeglarski. 

Iławianka przed wyścigiem 
medalowym zajmowała trze-
cie miejsce, jednak czuła 
napór ze strony Holenderki 

Marit Bouwmeester, czte-
rokrotnej mistrzyni świata, 
o  złocie na ostatniej olim-
piadzie już nie wspominając. 
— Przed ostatnim wyścigiem, 
tzw. medalowym, Marit była 
na piątym miejscu w klasyfi -
kacji, ja byłam trzecia, jednak 
różnica między nami była 
mała — mówi Agata Barwiń-
ska, z  którą skontaktowali-
śmy się w czasie jej powrotu 
do Iławy. — Wiedziałam, że 
muszę zachować odpowied-
ni dystans do mojej rywalki 
w  walce o  trzecie miejsce. 
Obliczyłem, że między nami 
nie może by więcej łódek, niż 
trzy. Holenderka wprawdzie 
wpłynęła na metę przede 
mną, jednak ostatecznie uda-
ło mi się odeprzeć ten punk-
towy atak i  zajęłam trzecie 
miejsce w  klasyfi kacji koń-
cowej — komentuje żeglarka 
pływająca w  barwach SSW 
MOS Iława. 

W Medemblik startowała 
także kolejna iławianka pły-
wająca w klasie Laser Radial, 
Wiktoria Gołębiowska, która 
zawody zakończyła na 44. 
miejscu. — Magdalena Kwaś-
na (Chojnicki Klub Żeglar-
ski), która będzie reprezen-

tować Polskę na igrzyskach 
w  Tokio zajęła 39. miejsce 
— czytamy na pya.org.pl.

>> Przed światową czo-
łówką żeglarek ścigających 
się na Laserach kilka tygo-
dni przerwy od poważnych 
startów — wkrótce przecież 
Igrzyska Olimpijskie w Tokio. 
Barwińskiej akurat zabraknie 
na tej imprezie (więcej na ten 
temat żeglarka mówiła nam 
w  wywiadzie „Olimpiada 
nie jest już na pewno naj-
ważniejsza w moim życiu”), 

jednak iławianka nie robi 
z  tego powodu tragedii tyl-
ko myśli już o... igrzyskach 
olimpijskich 2024! —  Go-
spodarzem kolejnych igrzysk 
będzie Paryż, jednak akurat 
zmagania żeglarskie odbędą 
się w  Marsylii. I  właśnie do 
tego położonego nad Morzem 
Śródziemnym miasta uda-
ję się niedługo na treningi. 
Chcę lepiej poznać warunki, 
jakie panują u wybrzeży Mar-
sylii — mówi reprezentantka 
Polski. 

W czasie, kiedy w  Tokio 
będzie toczyć się walka o me-
dale, Barwińska będzie ostro 
trenować. Także po to, aby 
szlifować formę na przełożo-
ne z maja (z powodu pande-
mii) na październik

mistrzostwa  Europy, 
które odbędą się w  buł-
garskiej Varnie. —  Będę 
na nich broniła trzeciego 
miejsca i  brązowego me-
dalu. Natomiast na paź-
dziernik planowane są 
mistrzostwa świata, ma do 

nich dojść w  USA w  sta-
nie Teksas. W poprzednim 
roku mistrzostwa Europy, 
na których byłam trzecia, 
odbywały się właśnie w tym 
terminie, w  październiku, 
więc może znowu przyj-
dzie pik formy na ten okres 
— zauważa żeglarka z Iławy.

Wśród najważniejszych 
startów Barwińskiej w sezonie 
2021 trzeba także wymienić 
mistrzostwa Polski — te odbę-
dą się na początku września.

Mateusz Partyga

Agata Barwińska (SSW MOS Iława) podczas regat Pucharu Świata Żeglarka z Iławy z medalem zawodów Pucharu Świata 
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